
Podelitev 
letošnjih plaket 

Kamnika 
Občinska skupšč ina Kamnik je na zadnji seji 25. junija na 

predlog komisije za odlikovanja sprejela sklep o podelitvi 
Plaket« Kamnika 1970 In javnih priznanj. Skupšč ina je skle
nila letos ob 25-lctnici osvoboditve podeliti zlato plaketo Kam
nika vsem partizanskim enotam, ki imajo v naši občini 
domicil. 

ZLATA P L A K E T A 
K A M N I K A 

Kamnišk i bataljon je bil 
prva organizirana partizan
ska formacija na Slovenskom, 
ki jc zanesla iskre upora v 
takratno kamniško okrožje 
od Kokre do Litije, Zasavskih 
revirjev in Savinjske doline. 
Iz kamniškega bataljona so 
se kasneje razvile mnoge no
ve partizanske enote, ki so 
Operirale na Gorenjskem. 

K a m n i š k o zasavski odred 
je bil ustanovljen januarja 
1943 i/, manjš ih partizanskih 
enot, ki so delovale na kam
niško zasavskem terenu. V 
tom času je okupator začel 
mobilizirati Slovence za svo
jo armado. Zaradi dotedanje 
ga pol i t ičnega dela terenskih 
organizacij O F in navzočnost i 
partijskih onot pa se Sloven
ci niso odzvali sovražnikovi 
mobilizaciji, t emveč so se 
vključevali v partizanske eno
te. Pri tem je imel na ob
m o č j u Kamnika največ zaslug 
K a m n i š k o zasavski odred, ki 
jc sprejemal v svoje vrste slo
venske lan le in može, ki bi 
jih sicer odpeljal okupator. 
Vojaške akcije odreda so 
spravljale sovražnika v bes, 
Slovencem pa so vlivale sa
mozavest in upanje v zmago. 

š l a n d r o v a brigada jc bila 
ustanovljena leta 1943. V nje
nih vrstah so bili več inoma 
borci iz kamniško zasavskega 
področja . To je bila prva več
ja vo jaška enota, ki jc operi
rala na š irnem področju in 
je z drznimi akcijami vzbu
jala strah okupatorju na Šta
jerskem, Dolenjskem Ln Ko
roškem. Že takrat je dobila 
naziv udarna brigada. 

Koroške partizanske enote 
so v času NOV delovale na 
področ ju naše in zamejske 
slovenske Koroške . Predvsem 
so ponesle ideje NOV v naj-
oddal jonejše kraje slovenske 
Koroške . 

V najtežj ih dnevih, ko je 
okupator najbolj zatiral slo
venski materin jezik, so vli
vale upanje in vero n a š i m so-
rojakom, ki so se nato vklju
čevali v partizanske enote. 

Koroške partizanske enote 
so bile v tesnih povezavah z 
enotami na kamniškem po
dročju , v njenih vrstah pa je 
bilo mnogo partizanov iz 

kamniške občine . Zaradi teh 
zaslug je obč inska skupšč ina 
leta 1968 podelila korošk im 
partiz"- ' ;il. 

Leta 1942 je bil ustanov
ljen na kamniškem področju 
Okrožni komite KPS, ki je 
orga n i z i ra I na rod n oosvi >bod i I 
ni pokret. Njegovo pol i t ično 
delo je prodrlo do zadnjih 
vasi in okupacijskih posto
jank. CIani Okrožnega komi
teja KPS so bili iznajdljiv n 
neustrašeni prekaljeni politič
ni delavci, ki so pripravljali 
na terenu vključevanje ljudi v 
pari ižanske enote in osvobo
dilno gibanje. V letu 1944 so 
organizirali volitve narodno
osvobodilnih odborov na po
dročju Kamnika. Zaradi tega 
ni čudno, da ga je okupator 
redno zasledoval in ga želel 
za vsako ceno tudi uničit i , 
kar se mu je 6. januarja 1945 
tudi posreč i lo ob napadu na 
Rudnik, kjer so junaško pad
li vsi člani komiteja. , 

SREBRNA P L A K E T A 
K A M N I K A 

Franc HRIBAR, direktor 
tovarne pogrebne opreme 
»Menima« Kamnik, vodi to 
podjetje že 18 let. Pod nje
govim vodstvom se je razši
rilo iz majhne obrtniške de
lavnice, ki se jc bavilo z vsa
kovrstnimi mizarskimi uslu
gami in drobnimi naročili , v 
moderan industrijski obrat. 

Kmalu po prevzemu dolž
nosti' direktorja podjetja jc 
spoznal, da je b o d o č n o s t pod
jetja odvisna od specializaci
je, serijske proizvodnje in 

(Madalj. na 2. str.) 

Občanom in delovnim kolektivom 
čestitajo k občinskemu prazniku 
občinska skupščina in 
vodstva družbenopolitičnih organizacij 
občine Kamnik! 
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G L A S I L O SZDL 

OBČINE KAMNIK 

LETO IX. 1970 — St. 5—6 

JULIJ — 50 S din 

25 let ustvarjanja 
v svobodi 

V teh dneh praznujemo občani občine 
Kamnik svoj sedemnajsti praznik, na kate
rega smo lahko ponosni. Ponosni na preho
jeno pot in ponosni na to, da so bili občani 
Kamnika med prvimi, ki so dvignili iskro 
upora proti tujemu zavojevalcu. Bolj, ko 
se oddaljujemo od časov revolucije, bolj 
se moramo čutiti odgovorne in se zave
dati, kaj pomeni preteklost, ki je bila v 
obdobju oboroženega upora teika, a ven
dar slavna. Trpljenje, irtve in neustrašeni 
boji vsega slovenskega in jugoslovanskega 
ljudstva ter občanov Kamnika so bili 
končno kronani z zmago. Osvoboditev, ki 
je bila izbojevana s krvjo najboljših sinov 
in hčera smo dočakali v pomladnih dneh 
s soncem in cvetjem. To je bil dan, ko je 
človeštvu zasijalo resnično sonce in ko so 
bili strti stoletni okovi, v katerih je bil 
naš človek okovan. ^ 

Veličino preteklosti cenimo danes še 
bolj zato, ker nam doseleni uspehi kaiejo 
izredne dosežke na vseh področjih dela 
in iivljenja. Predvidevati, da se bomo v 
petindvajsetih letih dvignili iz zaostalosti 
na stopnjo srednje razvite evropske deže-
le, fe bilo moč sumo zato, ker smo gradili 
naš včerajšnji, današnji in jutrišnji dan v 
zavesti in z delavnostjo občanov, zalo ker 
je v družbenem interesu večina videla tudi 
svoje interese. 

Ljudje so bili voljni trlvovati svoj čas, 
znanje in sposobnost za lepši jutrišnji 
dan. Ta jutrišnji dan pa še vedno ni tak, 
kot si ga ielimo. Zato bomo tudi danes 
in jutri skrbeli in si prizadevali, da nam 
bo še lepše. 

Praznika se ne spominjamo samo zara
di zgodovine, temveč moramo ravno na 
rezultatih, na dosežkih preteklosti prika
zati naš družbeno-ekonomski, politični, 
socialni in kulturni razvoj ter hkrati go
voriti o načrtih v prihodnje. To je po
membno tato, da z zaupanjem in z vsem 
svojim iarom premagujemo nastale pro
bleme in teiave. 

KAMNIK VČERAJ IN DANES 

O razvoju Kamnika V preteklih petin
dvajsetih letih nam najbolje govore na
slednji podatki: 

Prebivalcev je bilo leta / W 15.769, leta 
1%9 22.000: število zaposlenih 1050. leta 
1969 8.000. Ugotavljamo, da se sicer število 
podietii ni bistveno povečalo, vendar se 
je število zaposlenih povečalo skoraj 8-krat. 
To pomeni, da so številna majhna podjet
ja postala večja in predstavljajo danes 
osnovo gospodarskega razvoja naše obči
ne. Celotni dohodek je znašal 1919. leta 12 
milijard. 1969. leta pa 63 milijard SD. Na 
rodni dohodek na občana 1919. leta 280.000 
SD. 1969. leta 1,050.000 SD. V Kamniku je 
bilo 1919. leta 51,3% kmečkega prebival

stva, danes se s kmetijstvom ukvarja le 
še 17 % občanov. Število gospodinjstev se 
je podvojilo od 3.800 na 6.400. Število pre
bivalcev na 1 radijski sprejemnik leta 
1939 131, lani pa 4. Število prebivalcev na 
1 avtomobil 524, leta 1969 13. Medtem, ko 
leti 1939 televizorjev nismo poznali, pride 
danes na 10 prebivalcev občine en televi
zor. 

V občini je bilo 1939. leta 75 km cest 
I., II., 111. in IV. reda, 1969. leta 105 km 
cest. 

Od tega je v letih 1965—1970 modernizi
ranih 46,8 km cest. Cest V. reda je bilo 
leta 1919 8 km, 1969. leta pa 17 km. Gozd
nih in drugih vaških potov ne štejem, ker 
je bilo samo v zadnjih štirih letih zgraje
nih preko 50 km gozdnih potov. Lahko 
ugotovimo, da so vsa kmetijska gospodar
stva pove7.ana z avtomobilskimi cestami 
ne glede na višino: v Tuhinjski dolini, v 
dolini Črne ali drugih krajih naše občine. 

Primerno vodovodno omrežje je imelo 
1919. leta komaj 7 km dolžine, 1969 pa 
6-krat več ali 40km. Število vodovodov le
ta 1919 8, 1969 11, saj danes skoraj ni za
selka, ki ne bi imel le urejene preskrbe 
Z vodo, ali pa so vodovodi v gradnji. Pri
merna kanalizacija je bila v občini samo 
v mestu in sicer IZ km, sedaj v dolžini 
8 km. šoloobveznih otrok je bilo 2.100, 
sedaj 1.400, šolski prostor je za več kol 
100 % povečan in sicer 1939. leta 3.000 m* 
na 1969. leto 6.700 m*. Število zdravstvenih, 
kulturnih in drugih objektov se je pove
čalo 5-krat. 

Od leta 1945 do 1969 je bilo na področ
ju naše občine zgrajenih preko 1.300 sta
novanjskih enot in to v individualni ter 
blokovni gradnji. 

Iz navedenih podatkov lahko ugotovi
mo, da so bile vložene težke milijarde za 
razvoj gospodarstva in drugih dejavnosti 
v naši občini, saj je preračunano na cene 
v letu 1969 samo v stanovanjsko gradnjo 
vloženih cca 13 milijard SD. 

Vrednost aktivnih osnovnih sredstev v 
gospodarstvu je bila leta 1955 4J milijarde 
SD, leta 1969 24,3 milijarde SD. 

V osnovna sredstva je v gospodarstvu 
občine od 1955—1969 bilo vloženih 17.7 mi
lijard SD. 

Fizični obseg industrijske proizvodnje 
se je povečeval približno za II—13% 
letno. 

Nedvomno podatki kaiejo, tudi na to. 
da živimo v sredini s številnimi problemi, 
ki jih moramo s skupnimi napori v čim 
krajšem času rešiti. 

(Nadaljevanje na 16. strani) 
-
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(Nadalj. s 1. str.) 
modeme tehnologije. Vse to 
pa je bilo v tedanjih razme
rah težko uresnič l j ivo . 

S podporo celotnega kolek
tiva in pod njegovim spret
nim vodstvom se je z leti 
začela oblikovati in razvijati 
nova proizvodnja. Kmalu so 
začeli z gradnjo novih pro
izvodnih prostorov, ki so v 
letu 1968 omogoči l i preselitev 
celotnega obrata. Z moderni
zacijo in specializacijo je 
podjetje postalo vodilno v 
svoji stroki. 

HRIBAR, kot prvoborce, 
vsa leta po vojni dela kot 
družbenopol i t ični delavec * 
občini , večkrat je bil izvoljen 
v predstavniške organe obla
sti in tudi v organe družbeno
pol i t ičnih organizacij. 

Dr. France P U C E U je v 
Kamniku zdravnik od leta 
1932. Takoj je pričel aktivno 
sodelovati v Protituberkuloz-
ni ligi. Njegova zasluga je, 
da se je v kamniškem okraju 
priče lo s s i s t emat i čn im de
lom v borbi proti tuberkulo
zi. S predavanji in poukom 
med ljudmi je mnogo dopri
nesel k prosvetljenosti. Proti-
tubcrkulozni dispanzer v 
Kamniku je . pričel z delom 
leta .1936, njegov prvi vodja 
pa jc bil djr. Pucelj, kar je 
še danes. 

Ob petindvajsetletnici usta
novitve je za u s p e š n o delo 
in za najbolj urejen proti-
tuberkulozni dispanzer v Slo
veniji prejel č a s t n o diplomo 
strokovne sekcije Zdravniške
ga društva Slovenije ter po
hvalo in priznanje skupšč ine 
obč ine Kamnik. Za svoje 
uspešno in dolgoletno delo v 
organizaciji RK je lota 1960 
prejel srebrno značko RK Ju
goslavije. Leta 1965 je bil 
odlikovan z redom dela s sre
brnim vencem. 

Dve mandatni dobi je bil 
odbornik zbora delovnih 
skupnosti skupšč ine obč ine 
Kamnik in predsednik sveta 
za zdravstvo in socialno var
stvo skupšč ine obč ine Kam
nik, kjer se jc zavzemal za 
boljše pogoje . zdravstvene 
s lužbe v Kamnika, za zboljša
nje socialnih razmer, zmanj

šanje mladinskega prestopni-
štva in alkoholizma. 

Svoje znanje prenaša tudi 
na mlajše kot zdravnik — 
odbornik Planinskega društva 
v Kamniku. 

Marjan ZALOŽNIK je bil 
več let upravitelj osnovne šo
le v Špital iču, kjer se je ob 
težkih pogojih dela še poseb
no prizadeval, da bi na šoli 
s kombiniranim poukom do
bili otroci potrebno znanje, 
iti tako lahko u s p e š n o nada
ljevali šo lanje na viš j ih stop
njah. Razen tega se je vklju
čil v družbenopol i t i čno delo 
in vodil mnogo organizacij. 

Kot upravitelj osnovne šole 
Komenda — Moste se izredno 
prizadeva, da je nivo pouka 
na šoli enak drugim osemlet
kam, čeprav so na podeželju 
mnogokrat zelo težki objek
tivni pogoji za doseganje ta
kih uspehov. 

Z dolgoletnimi pedagoškimi 
izkušnjami u s p e š n o vodi uči
teljski zbor in mlajš im 
kadrom pomaga, da se vklju
č u j e j o v pedagoški poklic. 

Tudi v Komendi dela v 
družbenopol i t i čn ih organiza
cijah in krajevni skupnosti, 
kjer se rešujejo mnoga vpra
šanja za napredek kraja. 

Tov. ZALOŽNIK spada med 
generacijo pedagoških delnv-
cev, ki so začeli svoje uči
teljsko delo v času, ko so bi
le razmere na področ ju šol
stva še zelo neurejene m ko 
je bila materialna osnova šol
stva š e zelo skromna. Z ve
stnim in požrtvovaln im- de
lom ter z dobro organizacija 
je znal prebroditi pronekaterc 
težave ter usmerjati m voditi 
šo lo tako, da jc ustrezala po
stavljenim pogojem. 

BRONASTA P L A K E T A 
KAMNIKA 

Franc K R E G A R je bil prvi 
in večletni predsednik sindi
kalne podružnice podjetja 
»Kamnik«' in tudi večletni 
član okrajnega in obč inskega 
sindikalnega sveta. V vseh 
teh forumih je bil izredno 
samoiniciativen m delaven. V 
podjetju je bil tudi večletni 
č lan ni predsednik DS irt UO 
podjetja. 

V času njegovega delova
nja \ .viid.k lim organizaciji 
in samoupravnih organih je 
bil med prvimi organizatorji 

Občinski sindikalni svet 
ga ima za delovnega družbe
nopol i t ičnega delavca, ki je 
veliko let po osvoboditvi v 
gospodarski organizaciji, kjer 
je bil zaposlen in vseskozi 
na terenu, deloval v korist 
skupnosti in kjer kot pred
sednik sveta krajevne skup
nosti deluje še danes. Tova
riš K R E G A R je udeleženec 
NOV. 

nedeljskega udarniškega dela; 
sam je opravil neš te to udar
niških ur ob nedeljah. 

Kljub odgovornemu delov
nemu mestu v gospodarski 
organizaciji se je vseskozi od 
osvoboditve dalje aktivno 
vključeval v ddo terenskih 
družbeno-pol i t ičnih organiza
cij in krajevne samouprave, 
kjer je še danes kljub upo
kojitvi eden najaktivnejš ih. 
Deloval je vseskozi predvsem 
v SZDL in bil po vojni le /. 
majhnimi prekinitvami vse 
skozi predsednik krajevne 
skupnosti K a m n i š k a Bistrica. 
V sodelovanju z DPD Svobo
da Kamniška Bistrica je bil 
med prvimi in najagi lnejš imi 
organizatorji zgraditve pro
svetnega doma na Vegradu, 
za kar je organiziral in tudi 
sam opravil precej udarni
škega dela. 

V času njegovega predsed-
nikovanja so krajevne skup
nosti okol i šk ih vasi napravi
le viden korak naprej glede 
komunalnega urejanja (vodo
vod, pota, ceste, mostovi 
idr.). 

Jože PLESNAR že vrsto let 
u s p e š n o dela v tovarni kovin
skih izdelkov in livarni »Ti
tan« Kamnik, kjer ga je ko
lektiv zaradi objektivnih sta
l išč in prizadevanj za rešitev 
problemov v tovarni večkrat 
izvolil v organ samoupravlja
nja. Se p o m e m b n e j š e je nje
govo delo v mestni organiza
ciji SZDL Kamnik, skupšč in i 
socialnega zavarovanja, ple
numu občinskega sindikalne
ga sveta, o b č i n s k e m komiteju 
ZKS, Rdečem križu. Pred
vsem pa se je skozj dolgo 
dobo kol proizvajalec p riza 
deval, da bi podjetje »Titan« 
doseglo č imbol j še delovne re
zultate. 

JAVNA PRIZNANJA 
Jože JUVANCIC že več let 

u s p e š n o deluje v ljudski teh
niki, kjer imajo mladi teh
niki možnos t pokazati svoje 
sposobnosti. V šoli od l ično 
pripravlja učila za tehnični 
pouk, ki posebno pritegnejo 
mladino. Tovariš Juvančič 
ima mnogo zaslug, da spada 
občinska organizacija ljudske 
tehnike v Kamniku med naj
bolj delovne družbene organi-

S 

zacije pri nas, ki so se izka
zale že na mnogih tekmova 
njih. 

Karel ROBIDA že ves čas, 
odkar živi v naši občini , 
u s p e š n o deluje v družbeno
pol i t ičnih organizacijah. Več 
let zapored je bil izvoljen v 
Izvršni odbor občinskega sin
dikalnega sveta. Zaradi po
žrtvovalnega dela ga je kra
jevna skupnost Srednja vas 
večkrat izvolila za predsedni
ka sveta krajevne skupnosti. 
V preteklih letih je u s p e š n o 
organiziral razne akcije in vo
dil odbor za gradnjo vodovoda 
v Srednji vasi, ki ga je tudi 
u s p e š n o dokončal . Pri tem 
znal zainteresirati prav v: 
občane krajevne skupnosti, 
da so skoraj izključno z la
stnimi siedsivi đokončaM to 
pomembno investicijo. 

Matija J E N K O je v podjet
ju »Svilanit« zaposlen že 15 
let. Kljub relativno majhnim 
izkušnjam je prevzel v najtež
jih časih podjetja mesto teh
ničnega vodje, ki združuje 
vse službe s področja tehni
ke, kreiranja proizvodnje, na
bave in investicij. 

Med rednim delom jc obi
skoval v i š jo šo lo za organi
zacijo dela ter jo tudi uspeš
no končal . Kot član OO Z K 
je pri vseh akcijah u s p e š n o 
sodeloval, v tem času pa je 
tudi postal odbornik obč inske 
skupščine . 

Letos podjetje zaključuje 
avtomatizacijo in investicij
sko Izgradnjo, pri kateri ima 
mnogo /i isluj; tudi lovini". 
Jenko, ki je s svojo priza
devnostjo in vnemo doprine
sel znaten delež k temu uspe
hu podjetja. 

Plakete Kamnika 1970 bodo 
podelili na slavnostni seji ob
č inske skupšč ine in vodstev 
družbenopol i t ičnih organiza
cij v soboto, 25. julija 1970. 

Čest i tkam ob podelitvi lo 
tošnjih priznanj se pridružuj 
jemo tudi mi z željo, da lii 
vsi omenjeni tovariši tudi v 
prihodnje tako u s p e š n o delo
vali v dobrobit naše komune 
in vse družbene skupnosti, 
kot so doslej. 

II 

V nedeljo, 5. julija, so v Kamnik prispeli pevci mladinskega pevskega zbora Ulftsc Nuch-
tegalen Iz Gcndringena na Nizozemskem, s katerim Kamnik že vrsto let prijateljsko sodil u je. 
45 mladih pevcev, ki jih vodi zborovodja Adrijan Hcndriks, jc na Titovem trgu v Kamniku 
pozdravil predsednik občinske skupšč ine , mladina v narodnih nošah pa je vsem svojim gostom 
pripela rdeče nageljne. Ob zvokih harmonike so sc holandskl gostje veselo zavrteli v ritmu 
naše polke. Nato pa so v pozdrav zapeli našo Pesem mladine. 

Pevci bodo deset dni preživeli v Kamniku. V tem času bodo imeli koncert v Domža lah in 
v Kamniku, nekaj pesmi pa bodo posnel) tudi ha ljubljanskem radiu. 



Seja občinske skupščine 

Sprejet statut 
občine 

Mod najvažnejš imi točkami 
dnevnega reda 14. seje občin
ske skupšč ine jc bila obravna
va in sprejem predloga no
vega statuta občine , ki ga je 
pripravila obč inska statutar
na komisija. Novi statut Je 
usklajen s spremembami 
ustave in zakoni, raz.en tega 
pa so v njem zajeta tudi ne
katera področja , ki jih stari 
statut obč ine ni vseboval, kot 
npr.: narodna obramba in 
vseljudski odpor, varstvo 
pred naravnimi in drugimi 
nesrečami , samoupravljanje 
delovnih organizacij, samo
upravne skupnosti itd. 

Skupščina se jc laže odloči
la /a sprejem novega statuta, 
kajli statutarna komisija je 
predloži la v obravnavo osnu
tek statuta zborom volivcev, 
vsem delovnim organizacijam, 
družbenim organizacijam in 
odbornikom skupščine , ki so 
dali mnogo predlogov za do
polnitev in spremembo statu
ta. Tako je bil predlog statu
ta dobro vselunsko in stili
s t i čno pripravljen, Med naj
v a ž n e j š e dopo ln i lu - , ki so jill 
predlagali odborniki na seji, 
je do loč i lo o reelekciji tajni
ka obč inske skupšč ine in sta
r e š i n temeljnih upravnih 
organov Nekatere zadeve, kot 
npr. organizacija obč inskih 
organov — svetov, komisij in 
uprave, bo skupščina urejala 
,s posebnimi odloki. 

Novi občinski statut kot te
meljni akl občine določa in 
tolmači pravice in naloge ob
č i n e v zvezi z ustavnimi nor
mami nase družbe. 

Za o b m o č j e Bakovnika je 
obč inska skupšč ina že v lan
skem letu sprejela zazidalni 
načrt , s katerim je odprla 
precej velike zazidalne povr
šine med Ljubljansko cesto 
in že lezniško progo. Na pod
lagi tega načrta je sklad za 
urejanje in oddajanje mestne
ga zemljišča uredil vse komu
nalne naprave na tem zemlji
šču in s tem omogoč i l načrt
no gradu |o stanovanjskih hiš . 

Med samo razpravo je bilo 
tedaj ugotovljeno, da je mo
goče locirati ob železniški 
progi nekaj več visokopritl ič-
nih hiš, kot jih je predvide
val projektant in da je mo
g o č e upoštevat i željo prebi
valcev Prvomajske ulice ter 
drugače trasirati ulico v za
zidalnem okol i šu . Vse to so 
projektanti upoštevali in 
predložil i v sprejem dopol

njen zazidalni načrt in pred
log odloka o zazidalnem načr
tu B a k o v n i k a . ki ga |c SOI") 
brez pripomb sprejela. 

V preteklem letu ie skup
ščina obravnavala predlog 
urbanist ičnega načrta za Ko
mendo in Moste in ga je gle
de na nekatere pomanjkljivo
sti vrnila projektantu v do
polnitev. Ta je upošteval 
mnenje odbornikov in ob
čanov ter uskladil interese. 
Tako je bil popravljeni pred
log urbanist ičnega načrta 
predložen skupščini v ponov
no obravnavo. Skupšč ina je 
načrt po krajši razpravi spre
jela. 

Tega bodo verjetno z naj
večj im zadovoljstvom sprejeli 
občani Komende in Most, ki 
bodo sedaj lažje prišli do lo
kacijske dokumentacije in 
gradbenega dovoljenja. 

Da bi se vsaj nekoliko ome
jilo nenehno naraščanje cen 
obrtnih izdelkov in storitev, 
je skupščina občine sprejela 
odlok o načinu oblikovanja 
hi družbeni kontroli cen obrt
nih izdelkov In storitev. 

S tem odlokom se zavezuje 
vse obrtnike in druge fizično 
in pravne osebe, ki opravlja
jo obrtne storitve in izdelke 
in ki sicer oblikujejo cene 
svojih storitev in izdelkov, 
prosto po tržnih pogojih, da 
morajo obveščati obč inski or
gan za cene 0 vseh spiomem-
bah cen. V pr.merih, ko ni 
m o g o č e določit i cene izdel
kom, se mora določit i ceno 
režijske ure. Vsako spremem
bo cen morajo prijaviti pri
stojnim obč insk im organom 
60 dni pred uveljavitvijo. Ce
nike obrtnih storitev in izdel
kov morajo izobešati v po
slovnih prostorih na vidnih 
mestih. 

Med zelo važne odloke, ki 
jih je skupščina obč ine spre
jela, je tudi odlok o določitvi 
najnižjih osebnih dohodkov 
delavcev, ki delajo pri zaseb
nih delodajalcih. Ta odlok do
loča, da imajo delavci, zapo
sleni pri zasebnih delodajal
cih, pravico do najmanj ta
kega osebnega dohodka, kot 
ga imajo delavci na enakih 
ali podobnih delovnih mestih 
v družbenem sektorju. 

Za tiste poklice, k, jih v 
naši občini ni v družbenem 
sektorju, odlok določa tudi 
najnižje osebne dohodke v 
določenih zneskih. 

Ta odlok je predvsem po
memben zaradi socialne za

ščite delavcev, ki so zaposle
ni pri zasebnikih, ker daje 
osnovo za plačevanje prispev
kov za socialno zavarovanje. 

Komisija za pregled davč
nega zaključnega računa jc 
na seji podala poroči lo o 
pregledu davčnega zaključne
ga računa. 

Komisija je ugotovila, da 
davčno knjigovodstvo vodi 
2.788 davčnih kartic zavezan
cev prispevkov od kmetij
stva, 316 davčnih kartic za
vezancev od obrtne dejavno
sti, 86 davčnih kartic zavezan
cev prispevka od samostojnih 
poklicev, 2l) davčnih karti« 
zavezancev od intelektualnih 
storitev, 9 kartic zavezancev 
prispevka od poči tniških hi
šic in 644 davčnih kartic za
vezancev ostalih prispevkov 
in davkov. 

Komisija je ugotovila, da je 
vrsta neizterjanih prispevkov 
in davkov nekoliko višja kot 
v letu 1968, vendar pa so tu
di obremenitve večje kot v 
preteklem letu, tako da je 
absolutno plačevanje oziroma 
izterjava prispevkov celo ne
koliko boljša kot' leta 1968. 

Skupšč ina je po razpravi 
potrdila davčni zaključni ra
čun. 

Komisija za odlikovanja jc 
ponovno predložila skupščini 
v razpravo in sprejem odlok 
o priznanjih in nagradah ob
čine Kamnik in pravilnik o 
podeljevanju priznanj in na
grad občine Kamnik. 

Priznanja in nagrade so: 

— proglasitev za častnega 
občana občine Kamnik 

— zlata, srebrna in brona
sta plaketa Kamnika 

— javno priznanje 
— nagrada sklada Toma 

Brejca. 

Priznanje bo podeljevala 
o b č i n s k a skupšč ina po pravil
niku za dolgoletno posebno 
u s p e š n o in požrtvovalno delo 
občanov in organizacij, ki 
imajo pomen za razvoj obči
ne ali š irše družbenopol i t ične 

skupnosti na vseh področj ih 
dela in življenja. 

Nagrade sklada Toma Brej
ca podeljuje upravni odbor 
sklada na podlagi svojega sta
tuta. 

Gradnja doma upokojencev 
v Kamniku postaja vse bolj 
pereča zadeva. Zato je skup
ščina o tem razpravljala že 
na nekaterih sejah. Na zadnji 
seji pa je odloči la , da bo in
vestitor doma upokojencev 
Stanovanjsko podjetje Kam
nik in da bo sofinancirala 
gradnjo z eno tretjino prora
čunske vrednosti objekta 

Gradnja naj bi se začela 
prihodnjo pomlad, do tedaj 
pa bodo pripravljeni gradbe
ni načrti, lokacijsko in grad
beno dovoljenje in zagotov
ljena sredstva. 

Dom bo stal v Mekinjah, 
kjer je po zazidalnem načrtu 
rezerviran prostor. 

Na zadnji točki dnevnega 
reda je skupšč ina razrešila 
dosedanjega načelnika davč
ne uprave pravnika tovariša 
Ivana Križnika in namesto 
njega imenovala pravnika lo» 
variša Vlada Jašoviča. 
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Domžale in Kamnik 
po skupni poti 

V začetku julija so se v 
Domžalah sestali pred
stavniki obč inskih vodstev 
družbenopol i t ičnih orga
nizacij in obč inskih skup
šč in Kamnika In Domžal 
ter razpravljali o nadalj
njem sodelovanju med 
obema obč inama. Čeprav 
med njima ni več kot 10 
kilometrov, so bila taksna 
in podobna srečanja bolj 
po redka. 

Kaj vse je vodilo vod
stva obeh občin, da se te
meljiteje dogovarjajo za 
tesno sodelovanje pri re
š e v a n j i skupnih proble
mov? Na drugi redni seji 
obč inske konference Z K 
Kamnik Je tekla razprava 
tudi o tem, aH naj se 
Kamnik poveže z gorenj
skimi obč inami ali naj 
tesneje sodeluje z Ljub
ljano. Ker pa nas s so
sednjimi Domžalami po
leg tradicije vežejo tudi 
gospodarski in migracij
ski tokovi ter problemi 
na področju komunalne 
graditve, šolstva, kulture 
Ipd., ki jih ne bo več mo
goče reševati ločeno, Je 
odgovor o povezovanju 
na dlani: le skupno z 
Domžalami lahko smotr
neje u r e s n i č u j e m o vse ob
činske Interese. 

Večkrat se nam vsiljuje 
tudi vprašanje , aH sta 

obe občini gospodarsko 
in demografsko dovolj 
veliki, da bi samostojno 
tvorili zakl jučeno regijo? 
Odgovor na to vprašanje 
bodo dali strokovnjaki, 
vendar ne moremo mimo 
primerjave z bl ižnjimi za
savskimi obč inami Trbov
lje, Zagorje, Hrastnik, ki 
tudi skupno ustanavljajo 
medobč insk i svet. Kam
nik in Domžale skupaj pa 
sta tako po gospodarski 
moči kot po števi lu pre
bivalcev močnejša kot 
omenjene tri zasavske ob
čine. 

V preteklosti sta obe 
občinski skupščini več
krat u s p e š n o reševali 
skupne probleme. Zavzeli 
sta skupno stal išče do 
nadaljnjega obratovanja 
železniške proge LJiub-
I Jana—Siska—Kamnik, na
črtujeta skupno mrežo či
stilnih naprav, imata enot
no zdravstveno ter farma
cevtsko s lužbo in podob
no. Vendar pa ne smemo 
mimo nekaterih nespora
zumov, ki so izvirali iz 
ozkih lokalistlčnih teženj , 
doc i m naj bi pozitivni 
zgledi v obeh komunah v 
prihodnje pospeševal i go
spodarski in družbeni raz
voj obeh sredin. 

Prav izdelava srednje
ročnih programov razvoja 

zahteva tesno sodelovanje 
obeh občin, ki pa ne sme 
ostati le pri iskanju enot
ne metodologije načrto
vanja. Pogovoriti se bo 
treba o Integracijah na 
vseh področj ih . V gospo
darstvu so se dogovorili 
za skupni sestanek obeh 
komisij in organov občin
skih skupšč in , ki priprav
ljata, srednjeročni pro
gram razvoja. 

Obe občinski skupščini 
bosta tudi imenovali po
seben Iniciativni odbor, 
ki bo pripravil vse po
trebno za ustanovitev 
skupnega medobčinskega 
sveta. Prav tako se bodo 
že julija sestala vodstva 
družbenopol i t ičnih orga
nizacij iz obeh občin , ki 
bodo usklajevala svoje 
programe dela in hkrati 
nudila vsestransko pod
poro m e d o b č i n s k e m u so
delovanju. 

Občani obeh občin lah
ko pr ičakujemo, da bo 
novo petletno obdobje 
sodelovanja med obema 
obč inama uspešna pre
lomnica med starim in 
novim, ko ne bomo več 
po načinu modernizacije, 
po sistemu davčne poli
tike, po komunalnem ure
janju, po cestnem asfaltu 
in podobno spoznali, da 
smo prestopili meje ene 
ali druge občine. T. J . 



Seja občinske konference ZKS 

Razvoj Kamnika 
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l l l . l l l i ! ! I I M 4 1 l 1 l l l l l l l l l l i : i I l l l i l ! l l l l l l l I l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l ! l l l l l l l l l l M l i l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l H l l l t I I H I l l l M H l U I I I I ^ 

Zadnje dni preteklega me
seca sc jc sestala na drugi 
redni seji obč inska konferen
ca Zveze komunistov občine 
Kamnik, ki je posvetila naj
več pozornosti nalogam ko
munistov pri sprejemanju 
srednjeročnih programov raz
voja obč ine od leta 1971 do 
leta 1975. Komisija za druž
benoekonomske odnose pri 
obč inski konferenci ZK jc 
pripravila krajši pregled go
spodarskih gibanj v preteklih 
petih letih in pogled v bodoč
nost do leta 1975. Seveda pri
pravljeno gradivo ni imelo 
namena poglobljeno analizira
ti gospodarskega gibanja in 
načrtovanja v bodočnos t , 
t emveč krit ično oceniti uspeš
nost splošnih gospodarskih 
gibanj. 

V letih od 196* do 1969 se 
je celotni dohodek gospodar
stva povečal za 88 odstotkov, 
pri čemer je bila najstarejša 
družbena obrt. Industrija kot 
najmočnej ša gospodarska pa
noga v komuni, ki ustvarja 
skoraj tri četrt ine celotnega 
dohodka, beleži najniž jo rast. 
Vzrok relativnega nazadova
nja v industriji je stagnacija 
kol ič inske proizvodnje, dalje 
težave pri prodaji, povečanje 
terjatev do kupcev z neli
kvidnostjo, prepočasno prila
gajanje zahtevam trga In po
dobno. Za preteklo gospodar
sko obdobje Je znači lno, da 
se je posebno lansko leto 
hitro razvijalo, kar potrjuje 
tudi višja stopnja rasti. Med 
industrijskimi podjetji so se 
naihilrcje razvijali Svit, Ži
vilska industrija in dupliški 
Stol, med ostalimi podjetji 
pa Menina, Alprem in Gradi
telj. 

Kljub težavam v gospodar
stvu in likvidaciji Tovarne 
kovanega orodja pa se je 
števi lo zaposlenih poveča lo in 
bo letos doseglo skoraj 8000. 
Povečeval i so se tudi osebni 
dohodki, njihova rast je bila 
usklajena z rastjo produktiv
nosti dela. Slaba opremlje
nost in iztrošenost strojnega 
parka Jc eden Izmed najpo
m e m b n e j š i h vzrokov poča
snejše rasti akumulacije in 
vedno vačje odvisnosti od po
slovnih bank. 

Zaradi hitrejšega narašča
nja proizvodnih s troškov se 
je ekonomičnos t poslovanja 
počas i zmanjševala , povečali 
pa sta se rentabilnost in pro
duktivnost. 

Gospodarske organizacije s 
sedežem * Kamniku predvi
devajo Izredno dinamičen raz
voj do leta 1975. Čeprav so 
predvidevanja še neusklajena 

in nc moremo govoriti o do
k o n č n e m planu, nam določe
ne ekonomske kategorije ka
žejo m o č n o povečanje celot
nega dohodka in dohodka, ki 
bosta v letu 1975 kar za 80 
odstotkov večja. Tudi v bodo
če bosta industrija In proiz
vodna obrt nosilca in bo nju
na udeležba v družbenem 
brutto produktu predstavlja
la skoraj štiri petine. V bodo
če se bodo najhitreje razvija
le lesna, kovinska, nekovin
ska in kemična industrija, 
pri čemer pa razvoj ostalih 
vej ne bo zanemarjen. 

Zastarela osnovna sredstva 
terjajo neprestano vlaganje 
v modernizacijo, tako da bo
do v naslednjih petih letih 
d o m a č a podjetja vložila sko
raj 300 milijonov dinarjev 
pretežno iz lastnih virov. 
Amortizacija v bodoče ne bo 
odražala le ffzično, t e m v e č 
tudi tehnično zastarelost 
strojev in se bo zato podvo
jila. Vlaganja gospodarstva v 
obratna sredstva bodo uskla
jena z naložbami v osnovna 
sredstva. 

K a m n i š k o gospodarstvo Jc 
že dosedaj prodajalo znaten 
delež svojih proizvodov v tu
jino. Izvoz, ki bo letos dose
gel 5,9 milijona ameriških do
larjev, bo leta 1975 znašal 11,9 
milijona amerišk ih dolarjev 
in bo torej podvojen. Kot do
sedaj bo tudi v bodoče pre
težen del izvoza usmerjen na 
konvertibilna področja . Ne
dvomno je uresničitev izvoz
nih predvidevanj v veliki me
ri odvisna od stimulacije go
spodarskih organizacij, ki 
ustvarjajo devize. 

In kakšne so naloge samo
upravnih organov, č lanov 
Zveze komunistov In gospo
darstvenikov? V Kamniku 
moramo odgovoriti predvsem 
na naslednja vprašanja: 

1. Kakšna bo stopnja rasti 
kamniškega gospodarstva? 

2. Ali Imamo za predvideno 
stopnjo rasti zadosti denarfa 
In odgovarjajoče Število de-
'avc?v, predvsem strokovnja
kov? Torej se moramo odlo
čiti za Intenzivni aH eksten
zivni način razvoja. 

3. Kakšna bo udeležba po
sameznih panog v družbenem 
proizvodu? 

4. Kal.šrvo bo nadaljnje po
vezovanje gospodarstva v 
enotno regijo? 

Slovenija Je v prihodnjih 
petih letih ubrala največ 
8-odstotno stopnjo rasti. In 
kaj mislimo v Kamniku? 
Izhodišče nadaljnjega razvo
ja jc nedvomno dosedanji 
intenzivni razvoj v letih 1968 

do 1970, saj se Izraža v in
deksih okoli 120. Zato velja v 
naslednjih petih letih izkori
stiti vsako konjunkturo in s 
stopnjo rasti 15 do 18 odstot
kov letno tudi nadaljevali. 
Poleg ugodnega izhodišča pa 
naj bo opraviči lo tako visoke 
stopnje rasti tudi delna sta
gnacija gospodarstva v letih 
1966 in 1967 ter neizkoriščene 
možnost i razvoja turizma in 
gostinstva. Ne smemo pa po
zabiti, da se je Kamnik po 
vojni vse prepočasi razvijal. 

Upoštevajoč predvideno 
stopnjo rasti naj bi družbeni 
bruto produkt leta 1975 do
segel okoli 135 milij. S din, 
narodni dohodek na prebival
ca pa naj bi znašal okoli 
1.600 amerišk ih dolarjev na 
prebivalca. Seveda so to le 
ocene, ki bi lih morali v pri
pravah gradiva za srednjeroč
ni program nekoliko korigi
rati. Ustvarjena akumulacija 
gospodarskih organizacij ne 
bo zadostna za predvideni 
razvoj. Zato je tu treba ra
čunati na več jo udeležbo po
slovnih bank, ki bodo morale 
»dihali« s k a m n i š k i m gospo
darstvom. Nekatere gospodar
ske panoge, predvsem turi
zem In trgovina, ki niso do
volj razvite, bodo moflM 
računati na investiranje dru
gih podjetij, kl n'roajo sede
ža v Kamniku. Profrram go
spodarskih organizacij v veli
ki meri temelji na vse v e č j e m 
zaposlovanju delovne sile. V 
Kamniku urno zadnji dve leti 
priča mnnco več jemu zapo
slovanju, kot je naravni pri
rast prebivalstva. Predvideva
nja domač ih gospodarskih 
organizacij in že sedanja za
poslenost v negospodarstvu 
In v gospodarskih organizaci
jah, ki imajo sedež Izven 
obč ine , pa kažejo , da bi bilo 
leta 1975 kar 9700 do 9850 za
poslenih v družbenem sektor
ju. Ce k tej številki prišteje
mo še zarcbnl sektor obrti, bi 
š tevi lo zaposlenih presegalo 
IG 900. 

Teh predvidevanj pa z na
ravnim prirastkom prebival
stva in delnim zmanjša
njem deleža kmečk ih pre
bivalcev ne bomo mo
gli doseč i . Torej se po
stavljata pred nas dve mož
nosti. Prvič, vztrajati na ta-

T.em zaposlovanju In dobili 
delovno silo Izven občine 
Kamnik. To seveda poletne 
za seboj tudi intenzivno iz
gradnjo objektov družbenega 
standarda, predvsem stano
vanj. In drugič , nll zaposliti 
ncrazpoložlj lvo d o m a č o de
lovno silo in s tem usmeriti 

vse napore za nadaljnjo inten
zifikacijo gospodarjenja, to
rej večjo modernizacijo in 
avtomatizacijo proizvodnje. 
Odločitev za slednjo možnos t 
je edino pravilna. In prav ta 
odloči tev nas vodi k usklaje
vanju programov na občin
skem nivoju. 

Ob delovni sili je nujno 
spregovoriti tudi o kadrovski 
oz. izobrazbeni strukturi za
poslenih. Zadnji podatki ob
č inske skupšč ine jasno prika
zujejo velik primanjkljaj ka
drov z visoko in v i š jo izo
brazbo ter visokokvalificira
nih delavcev. Izobrazbena 
struktura zaposlenih jc unio 
go bolj neugodna kot v Slo
veniji in Jugoslaviji. Ob iska
nju rešitve tega problema 
moramo izhajati iz nedvoum
ne teze, da Je vzgoja kadrov, 
izobraževalni sistem v celoti 
in struktura izobraževanja 
k l jučno vprašanje našega 
razvoja. 

Nobenega dvoma ni, da se 
bodo morala sredstva, name
njena izobraževanju, mnogo 
hitreje povečati kot celotni 
dohodek. B o l j š o izobrazbeno 
strukturo si ne moremo mi
sliti le z zaposlovanjem tujih 
strokovnjakov, < ki jih priteg
nemo le z nuđenjem boljš ih 
pogojev za osebni standard. 

I s točasno bomo morali za
gotoviti našemu osnovnemu 
šo ls tvu vse možnos t i , da se 
poveča delež otrok s končano 
osnovno šo lo . Mar ni tudi tu 
iskati nezadovoljiv odziv na 
št ipendi je , ki jih nudijo naie 
gospodarske organizacije? 

V Kamniku se večkrat po
stavlja vprašanje , kakšen naj 
bo nadaljnji razvoj gospodar
stva, oziroma katere gospo
darske dejavnosti bomo v 
prihodnje Intenzivneje krepi
li. Nobenega dvoma ni, da 
naj bo podlaga nadaljnjega 
razvoja proizvodna sfera, vse 
ostale dejavnosti pa naj bo
do spremljajoče . Posebno 
vprašanje pa je razvoj turi
zma. 

Delež Industrije in proiz
vodne obrti bo moral hiti tu
di v bodoče prevladujoč , ven
dar bo v celotnem družbe
nem produktu nekoliko manj
ši . Z Izjemo turizma torej nI 
pričakovati , da bi se ostale 
terciarne dejavnosti hitreje 
razvijale. Vendar tudi pri-
razvoju turizma ne smemo 
dopustiti pretakanja akumu
lacije Iz ostalih panog gospo
darstva. 

Udeležba Industrije In obr
ti naj bl v prihodnllh letih 
predstavljala skoraj 7011'„ ce
lotnega družbenega proizvo
da 

Delež kmečkega prebival
stva je vedno manfš l , saj je 
letos znašal le 16,8 odstotka 
vseh prebivalcev. V b o d o č e 
je pričakovati ponovno 
zmanjševanje predvsem zato, 
ker Je pretežni del kmečkega 
prebivalstva zelo star tn nanj 
v tol ikšni meri ne moremo 
več računati . 

Hkrati pa udeležba kmetij
stva v narodnem dohodku ne 
bl smela nazadovati. To pa 
pomeni več jo Intenzifikacijo 
zasebnega kmetilstva z učin
kovito pospeševa lno s lužbo. 

več jo kooperacijo z zasebni
mi kmeti in stimulativno 
davčno politiko. Preusmeri
tev zasebnega kmetijstva v 
specializirano gospodarstvo 
bo morala dobiti vso družbe
no podporo. 

Srednjeročni program raz
voja bo moral upošte
vati gospodarsko rast po
sameznih področij občine , 
prdvsem pa posvetiti težo 
razvoju Tuhinjske doline, ki 
je v zadnjih 100 letih gospo
darsko in demografsko naza
dovala. 

Na občinski konferenci je 
bilo največ govora o gospo
darskem razvoju Toda sred
njeročni program bo za.lel tu
di programe razvoja negospo
darskih dejavnosti, posebno 
družbenih s lužb. Tu že obsto
jajo programi ;>o posameznih 
področj ih , ki jih bo treba le 
dopolniti. Nikjer drugje kot 
prav v negospodarstvu pa bo
mo morali upoštevat i mate
rialne možnos t i komune, to
rej bomo morali želje uskla
jevati z denarjem. 

Srednjeročni program raz
voja n.«j I«) družbeni dogovor 
vseh dejavnikov v komuni od 
delovnih organizacij, krajev
nih skupnosti do obč inske 
skupšč ine , njenih skladov n 
poslovnih bank. Toda dogo
vor mora bitj obvezujoč za 
vse udeležence v programu. 

Razprava in sklepi konfe
rence so mobilizacijski ter 
predstavljajo idejno-pol l t lčno 
Izhodišče za nadaljnjo sred
njeročno programiranje. To
kratne razprave in programi
ranje ne smejo izzveneli le 
kot formalna priprava pro
gramov, temveč se morajo vsi 
člani Zveze komunistov za
vestno, premiš l jeno in vztraj
no vključevati v programira
nje razvoja naše družbe. 
Morda smo letos prvič v na
ši zgodovini priča dolgoroč
nemu snovanju razvoja naše 
družbe, ko nam nI vseeno, 
kje bomo čez pet, čez deset 
let. Čeprav zadovoljni s stor
jenim delom in obremenjeni 
s sedanjimi psohlcmi, nam 
mora biti bodoči razvoj stal
no pred očmi , prisoten v naš i 
vsakodnevni praksi in odlo
či tvah. 

Cilji, ki si jih zastavljamo 
s programom, so dokaj ambi
ciozni, vendar dosegljivi. Ko 
bo jeseni in pozimi tekla raz
prava o predloženih osnutkih 
programa, bomo morati do
sledno poudarjati nadaljnji 
razvoj samoupravljanja Vs 

vseh smereh, krepiti njegovo 
materialno podlago, odvzema
ti č i m manj presežnega dela 
gospodarstvu in torej dosled
no spoštovat i reformne prin
cipe. Mnogo bolj bo treba 
uveljavljati osebnost proizva
jalca in upravljavca, toda nc 
v protislovju s premalo razvi
to poslovnostjo, temveč v bo
ju zoper delovanje tistih po* 
sameznikov, ki žel i jo pod 
okriljem samoupravljanja za
virati iniciativo samouprav-
ljavca. Prav tako bodo mora
li biti komunisti s svojim de
lom In vzgledom nosilci In 
usmerjevalci družbenega na
predka. 

T. J. 



Boj za svobodo v očeh najmlajših 
Cvetoča vejica je glasilo učencev os>.< vne sole Toma Brejca 
v Kamniku. V preteklem š o l s k e m letu so izdali dve števi lki , 
v katerih so objavljeni najboljši prispevki učencev od 1. do 
8. razreda. Glasilo ureja tov. Sonja Kristan. 
Ker te dni praznujemo občinski praznik in 25-letnico osvobo
ditve, Je prav, če objavimo nekatere sestavke, v katerih mladi 
opisujejo dogodke lz NOB in svoj pogled na svet, v katerem 
še vedno divjajo vojne. 

MOJ K KAJ MED 
NARODNOOSVOBODILNO 
BORBO 

Oče mi fe pripovedoval: 
Majhna vasica, stisnjena 

med Mcnmo planino in Koz
jakom, je bita kot nalašč 
pripravljena za obiske parti
zanov, ki jih tam okoli ni 
bilo malo. Prihajali so pono
či in podnevi, se najedli ter 
odhajali po svojih poteh. V 
vasi ni bilo izdajalca, ki bi 
Nemcem pravil o tem, kaj se 
dogaja. 7.ačelo pa se je, ko 
so juniji-, ki hi morali oditi 
v nemško vojsko, izginili. 
Nemci so jih zaman iskali, 
zato so se znesli nad vaščani. 

Pomladansko jutro se je 
ravno prebujalo, ko so na 
vrata hiš udarila kopita pušk. 
Vaščani so se vsi prestrašeni 
zbrali na vasi. Vojaki so pre
metali in preiskali vsako hi 
šo in skednje. Ko pa so se 
praznih rok vrnili, so večmo 
ljudi stlačili na avtomobile in 
jih odpeljali v internacijo. 
Njihove domove pa so polga-
li. Enega o4 domačinov pa so 
prisilili, da je z njimi sodelo
vat. 

Partizani so na pohodu iz 
Zasavja šli tudi skozi našo 
vas. Omenjeni izdajalec pa je 
Nemce o tem obvestil. Borci, 
vsi izmučeni in lačni, so po
čivali v neki kotlini na Meni-
ni. Nemci, ki so bili obvešče
ni o njihovi poti, so jih obko
lili in nepričakovano napadli. 
Presenečeni borci so se sicer 
takoj uprli in prebili, vendar 
je oblež/ilo mnogo ranjenih 
in mrtvih borcev, ki so jih 
Nemci potem vlačili po vasi. 
Izdajalec je kmalu nato dobil 
zasluženo plačilo, vendar 
mrtvim partizanom to ni mo
glo več koristiti. V blilnji 
okolici je bila ustanovljena 
tudi Slandrova brigada. To je 
bila velika partizanska enota, 
ki je zavednim domačinom da
jala pogum za naporno in 
nevarno delo, ki so ga oprav
ljali. 

V kakšno nevarnost so Sf 
ljudje spuščali, ko so poma
gali partizanom, dokazuje ta
le dogodek. V eni izmed do
mačij sta prenočevala dva 
partizana, domačina. Zgodaj 
zjutraj pa jc gospodinja na 
dvorišču zaslišala nemško 
govorico. Bila je nemška pa
trulja. Takoj je zbudila par-
Uzana in fu skrila na pod
strešje. Nato »o v hišo stopi
li Nemci. Gospodinja je hčer
ki naročila, naj gre na pod
strešje po jabolka. Ko je 
hčerka prinesla jabolka in 
orehe, je kot po nerodnosti 
vse raz.tresla po tleh. Vojaki 
so ji seveda takoj priskočili 
na pomoč. Pri tem pa je na
stal tak ropot, da sta parti
zana lahko zbežala. 

Če bi Nemci to opazili, bi 
domačijo požgali, domače pa 
ustrelili ali pa odpeljali v 
koncentracijsko taborišče. 

PO komam vojn- v vasi m 
bilo niti ene hiše, pri kateri 
ne bi manjkat vsaj en človek. 
Od nekaterih prej tako šte
vilnih družin pa sta ostala 
dva ali trije člani. Kljub te
mu pa to limljc lakoj začeli 
Z obnovo domov in gospodar
skih poslopij. 

Velikokrat pa v svojih po-
govorih obujajo spomine na 
tiste teike čase. 

/laika Berlic, 6.c r. 

DOMOVINA NASA 

Domovina nasa draga, 
teptana bila si od sovraga, 
pa vendar nisi ti klonila, 
nisi hrbta tujcu upognila. 
Saj naši dedje, 
matere in nas očetje, 
raje so se bojevali, 
kot da bi te tujcu dali. 
Niso tebe zapustili, 
ko bita si v prah teptana, 
niso od tebe se ločili, 
ko si bila s krvjo obdana. 
Marsikdo zale je življenje 

dal, 
ker vedri je. da kmalu narod 

bo vstal. 
zaiivel pod soncem bo 

svobode 
in se še spominjal tiste 

mračne dobe. 
Domovina draga, 
v svobodi zdaj živiš, 
in telimo rs/, da tistih dni 

nikoli 
več ne doiivii. 

Sonja Hribovšek, 8.b 

Ml Ml.A 1)1 NOČEMO 
VOJNE 

Minilo je četrt stoletja Od 
dneva, ko je na našo zemljo 
posijalo sonce svobode. Ta
krat so naši predniki zadali 
smrtni udarec krvavemu fa-
•'•i:init in ustanovili novo Ju
goslavijo. 

Mi mladi radi poslušamo 
starejše ljudi, ko nam pripo
vedujejo žive spomine na 
Slavne in strašne dni narod
noosvobodilne vojne. Čeprav 
jc za nas to le zgodovina, si 
prav lahko predstavljamo ka
ko grozno je bilo takrat liv-
Ijenic. Kar zdrznem se, če po
mislim, koliko otrok je izgu
bilo starše in koliko jih je 
ostalo brez strehe nad glavo. 
Danes pa je življenje nas 
mladih drugačno, zato mora
mo tembolj cenili svojo do
movino. Tudi jaz se zavedam, 
da je domovina samo ena. V 
tej domovini pa je moj dom. 
ki ga neizmerno ljubim. Je 
te tako, da je za vsakega Člo
veka njegov dom najlepši, pa 
naj bo to le lesena kočica. V 
njem najdeš nekaj, kar bi za' 
man iskal po bahatih pala
čah. Marsikdo se vrne iz 

tujine razočaran in v svoji 
domovini zopet najde mir in 
srečo. Zato nočemo tistih, ki 
bi izdajali našo domovino ali 
nam omejevali svobodo, ki jc 
vzklila iz krvi in trpljenja. 

Prav zdaj, ko po svetu zno
va rotljajo z oroijem, si sa
mo telim, da bi le enkrat 
napočil čas, ko na svetu ne 
bo več vojn in ko se bodo vsi 
ljudje med seboj ljubili ka
kor bratje m sestre. 

Barbara Vavpetič, 7. r. 

OČKA 
MI JE PRIPOVEDOVAL 

»Bilo je leta 1944. Naša 
zemlja jc' bila krvava od na
silja in krivic, toda med ru
ševine poigamh domačij je 
bito zasejano seme upora. Iz 
dneva v dan je raslo šte\Hlo 
novih junakov, katerim s,- j,-
čudil ves svet. 

Februarski dan je počasi 
Ugaial, l'o pobočju Črnivca 
se jc kol utrujena kača vlek
la dolga kolona partizanov. 
Na medlo lesketajočem se 
snegu so se risale dolge sen
ce borcev Tomšičeve brigade. 

Partizani, ki so se dlje časa 
zadrževali v tuhinjskih hri
bih, so se pod večer odpravili 
na pohod. Nameravali so uni
čiti nemške postojanke na 
Menini planini. 

Vodja brigade je takoj 
obvestil Zidanškov in Brači-
čev odred, ko so mu terenci 
iz Kamnika prinesli sporoči
lo o veliki nemški ofenzivi. 

Borci so bili v strogi pri
pravljenosti. Nepremično so 
zrli v dolino. Cez nekaj mi
nut se je iz daljave zaslišal 
hrup nemških tankov in ka
mionov. Vsaka roka je tesne
je prijela za puško. Koman
dant je dajal še zadnja pove
lja. 

Tedaj so se na gozdnih 
obronkih prikazale zelenkaste 
čelade. Borci so z vso silo 
udarili na sovražnika. Nemci 
so- rinili naprej, dokler jih 
niso prikovale k tlom krogle 
iz partizanskih topov. 

Prvi napad je bil odbil. 
Možje so bili na smrt utru
jeni. V mrzli noči so si od
dahnili od težkega boja. Na
slednje jutro so okupatorji 
izvedli še večji napad. Napeli 
so vse moči, a nič ni poma
galo. Tomšičevci so se borili 
z nadčloveško močjo. Na sre
čo so na bojišče ravno pravi 
čas prispeli borci Zidanško-
vega in Bračičevega odreda. 
Izčrpanim partizanskim eno
tam je uspelo potolči sovral-
nike. 

Po končanem boju so na 
bojišče prispeli domačini in 
Z veseljem objemali rešitelje. 
Nato so skupaj s partizani 

zapeli zmagoslavno pesem, ki 
se je izgubljala v dolini, kjer 
je Bvahno žuborel gorski po
toček. Tako je oče končal 
zgodbo. 

Zibert Mihaela, 6.C 

PRVI DVE ŽRTVI 
V KAMNIKU 

Za 27. julija 1941 je bil do
govorjen sestanek dupliške 
in kamniške grupe na Kratnt 
nad Kamnikom. 

Vendar se je te takrat na
šel nekdo, ki je Nemcem se
stanek izdal. Zato so Nemci 
ob perovski brvi preko Bistri
ce postavili zasedo ter ustre
lili dva tovariša. To sta bila 
mlada partizana Miklavčii 
Anton in Mlakar Dominik. 

Neka/ tovarišev, ki so bili ta
krat že v ilegali, se je umakni
lo v gozdove nad KoUrvccm. 
Druge, ki so bili seveda izda
ni, so Nemci aretirali po do
movih ter jih odpeljali v be
gunjske zapore, kjer so bili 
nekateri ustreljeni kot talci. 

Prvi dve trtvi, dva mlada 
fanta, ki si a bila ohila on
kraj mostu na Perovem, pa 
so odpeljali na Zale, kjer sta 
tudi pokopana. 

V spomin na ta sestanek in 
dva padla tovariša se imenu
je odcep od Kovinarske ulica 
do mostu preko Bistrice »Pot 
27. julija*. 

Škrjanc Barbara, 6.C 

S srečanja borcev na Lazah 

Srečanje borcev kamniške občine 
v Tuhinjski dolini 

V počast i tev dneva borca 
je bilo 5. julija v Lazah v 
Tuhinjski dolini srečanje 
borcev kamniške občine . Sre
čanja se je udeleži lo precej 
borcev. Prišli so tudi tisti, 
ki so za časa narodnoosvo
bodilne borbe sodelovali v 
partizanskih enotah na tem 
o b m o č j u . Zbrane borce in 
druge občane je pozdravil 

predsednik krajevne organi
zacije Zveze borcev Anton 
Podbevšek-Srečo. Nato pa so 
borci na tovar l škem srečanju 
obujali spomine na dni, ko 
so v gozdovih pod JVfenino 
planino pokale partizanske 
puške. Narodni heroj Mirko 
Jerman, nekdanji komandant 
prvega bataljona š landrove 
brigade Franc Zavasnik-Bo-

žič, Mirko Podbevsek-Lado 
in drugi borci so s svojim 
pripovedovanjem znova obu
dili spomin na tiste težke, 
vendar slavne dni naše zgo
dovine. 

Srečanje borcev, kakršnih 
bi bilo treba več , je pripra
vila krajevna organizacija 
ZZB NOV Tuhinj. 



dem omogoči t i nabavo osnov
nih dobrin. 

V tem pogledu smo vsaj 
delno uspeli. Docela smo ure
dili vodovodno napeljavo v 
spodnji In gornji č r n i . Ve
liko pa smo pomagali tudi 
zasebnim graditeljem vod
njakov. 

Pri elektrifikaciji smo po
magali na Gozdu in pri po
sameznikih v Podlomu In na 
Rakovem, kar nas je veljalo 
preko 20.000 N din. 

Vključili smo se tudi v 
asfaltiranje ceste do mostu 
pri jami č r n e in pri tem so
delovali z zneskom 70.000 
novih dinarjev. 

Postavljen je bil d o k o n č n o 
gasilni dom na Gozdu, ure

jena pa je bila v tem kraju 
tudi mrl i ška kapelica. 

Skupnost ima velike načrte 
za bodoče delo. Tako bl zgra
dili tudi vodovod na Gozd, 
napeljali telefon do šole v 
Smrečju in od tod lokalnega 
do Gozda. Nadalje bi zgra
dili vodovod v Praprelnem 
in elektrificirali še Podkraj-
nika, ki je sedaj edini brez 
elektrike. Nadalje bi morali 
še vedno nadaljevati z obnav
ljanjem in vzdrževanjem ob
činskih In vaških poti in ko
lovozov, kar ni majhna na
loga. 

Vse te akcije pa bomo lah
ko speljali le v primeru, č e 
bomo složni in če se bomo 
ponovno odločil i za podobno 
obliko financiranja, to je za 
krajevni samoprispevek. 

ČRNA: Predsednik krajevne skupnosti A. Žagar je o b č a n o m spregovoril tudi o b o d o č e m raz
voju te doline 

V Črni so praznovali 

Krajevni praznik 
v Kamniški Bistriei 

Tako slovesno kot letos v 
krajevni skupnosti Črna že 
dolgo niso praznovali svo
jega krajevnega praznika. V 
nedeljo, 5. julija, se je ob 
spomeniku padlih borcev in 
talcev pri jami v Crni zbralo 
veliko rudarjev in gasilcev v 
svojih prazničnih uniformah, 
pevcev, mladine in ostalih 
občanov . Po položitvi vencev 
k spomeniku je krenila dol
ga povorka proti Logarju v 
Črni, kjer je bila osrednja 
slovesnost, ki so se je udele
žili tudi predsednik obč inske 
skupšč ine Vinko Gobec in 
republ iška poslanca Franc 
Svetelj ter Vinko Dobnikar, 
predstavniki obč inske gasil
ske zveze in predsedniki so
sednjih krajevnih skupnosti. 
Po slavnostnem govoru pred
sednika krajevne skupnosti 
Adolfa Žagarja so v pestrem 
kf Uturnem programu sodelo
vali pevci iz č r n e , pionirski 
pevski zbor osnovne šole Iz 
Stranj in mladi recitatorji. 
Nato je sledil prevzem nove 
gasilske motorke, ki jo je 
gasilcem iz Gozda izročil v 
uporabo predsednik obč inske 
skupšč ine . Za nakup te mo
torke so vaščani zbrali prek 
pol milijona str. 1h dinarjev, 
800 tisoč je prispevala občin
ska gasilska zveza, okrog 
400 tisoč pa so darovali Rud
nik kaolina, Titan, Tovarna 
usnja. Gozdno gospodarstvo 
In Menina. Vsem tem se je 
iskreno zahvalil predsednik 
gojških gasilcev, ki je mo 
torko prevzel. Gasilci so jo 
seveda takoj preizkusili v 
trodelnem napadu. 

Adolf Žagar, predsednik 
krajevne skupnosti č r n a . se 
je v svojem govoru spomnil 
51 žrtev, ki so 9. julija 1942 
padle pod streli okupatorja 
pri jami č r n a . V spomin na 
ta dogodek praznuje č r n a 
vsako leto ta dan kot svoj 

krajevni praznik. Po eno-
minutnem molku v počasti
tev padlih vaščanov je tov. 
Žagar nadaljeval: 

Poteka peto leto obstoja 
naše krajevne skupnosti in 
danes lahko ugotovimo, da 
je delo skupnosti plodno, da 
se prebivalci radi udeležu
jejo dogovarjanj o reševanju 
skupnih problemov in da je 
naš človek v bistvu ostal tak, 
kot Je bil tedaj, ko se je ko
vala današnja ureditev. Na
ša krajevna skupnost ima 
zaradi razdrobljenih zasel
kov težko delo. 

Kot nosilec napredka pa 
je na prvem mestu nedvom
no rudnik kaolina Črna, edi
ni Iml-istrijski obrat v naši 
skupnosti. Iz ostankov nek
danjega obrtnega podjetja, 
ki Je štel okoli 50 delavcev 
pred vojno, med vojno pa je 
prenehal z obratovanjem, je 
nastal rudnik, ki lahko nudi 
svoje izdelke tudi najbolj 
zahtevnim potrošn ikom in ki 
lahko nudi zaposlitev pre
težni večini m o š k e delovne 
sile, primerne za tako delo. 
Danes torej lahko trdimo, 
da je obstoj rudnika zagoto
vilo za u s p e š n o delo krajev
ne skupnosti č r n a , ki od tega 
edinega industrijskega pro
izvajalca v naši dolini lahko 
v bodoče pr ičakuje sodelo
vanje in p o m o č . Zasluga 
rudnika je tudi v tem, da se 
je dolina Crne proletarizi
rala in postala zares v pra
vem pomenu besede delav
ska. 

Pri tej pri ložnost i pa mo
ramo žal ugotoviti, da med 
našo mladino vse bolj izgi
nja veselje za rudarstvo in 
da rudnik nima na voljo 
mladih delavcev, ki bi s tega 
področja prihajali na delo 
kot nekvalificirani delavci 
ali pa da bi se odloči l i za 
rudarski poklic na strokov

nih šo lah. Iz vrst mladine, 
ki konča osemletko, skoraj 
ni zanimanja za rudarski po
klic, kar dokazuje, da tradi
cija belih rudarjev iz doline 
č r n e drsi v nevaren po ložaj . 

Mladina si izbira lahko de
lo in v prece j šn jem števi lu 
odhaja na tuje z željo, da bi 
si č imprej pridobila sredstva 
za dokaz visokega standarda, 
avtomobil in podobne živ
ljenjske dobrine. 

N a š a skupnost si je v času 
svojega obstoja, tj. od leta 
1966 dalje, prizadevala pred
vsem v komunalnem pogledu 
urediti najbolj potrebne za
deve. Vsi smo si bili edini, 
da v oddaljenih in težje do
stopnih zaselkih in tudi va
seh ni vse tako, kot bl mo
ralo biti in da moramo lju-

V spomin na partizanski 
napad na žandarmeri j sko po
stajo v Kamniški Bistrici 9. 
junija 1942, ko je padel prvi 
borec te vasi Lipnik Jurček, 
praznuje krajevna skupnost 
vsako leto ta dan svoj kra
jevni praznik. Letošnji pro
gram praznovanja Je bil še 
posebno pester, saj so s pra
znovanjem občinskega pra
znika proslavili tudi 25 let
nico osvoboditve teh krajev. 

Ob petih popoldne je dolga 
kolona narodnih noš , mla
dine In okrašenih avtomobi
lov krenila od Velikega jezu 
proti Vegradu. Tu so se v 
dvorani Kulturnega doma 
zbrali številni občani , ki jim 
je v slavnostnem govoru 
predsednik krajevne skupno
sti France Krcgar orisal raz
voj teh krajev pod kamni
škimi planinami v preteklih 
25 letih. Poudaril Je, da je 

bilo s sodelovanjem o b č a n o v , 
krajevne skupnosti In druž
benopol i t ičn ih organizacij v 
teh krajih veliko zgrajenega, 
veliko pa bo treba še storiti. 

Zbranim o b č a n o m sta če
stitala h krajevnemu pra
zniku republiški poslanec 
Franc Svetelj In Lado Pod-
bevšek v imenu obč inskega 
odbora Zveze združenj bor
cev. 

V kulturnem programu je 
s pisanim v e n č k o m narodnih 
plesov nastopila domača fol
klorna skupina, pester izbor 
pesmi in recitacij pa so pri
pravili pionirji osnovne š o l e 
v Stranjah. 

Po slovesnosti v kultur
nem domu so z bregov nad 
Bistrico začele švigati v zrak 
števi lne rakete in daleč na
okoli oznanjale, da občani 
K a m n i š k e Bistrice slavijo 
svoj praznik. 

Praznovanje v Kamniški Bistrici: mladi ob spomeniku padlega partizana Llpnlka Jurčka 



dni zbiralnik v /upanjih njivah 

V Županjih njivah so dobili vodo 
Prvo nedeljo v juliju so 

vaščani Županji!] njiv slavili 
pomemben dogodek. V osem
najstih hišah le vasi pod 
Kaimmiškiirn vrhom je ta dan 
pritekla voda. ž e nekaj lol 
je namreč v gradnji veliko 
vodovodno omrežje , ki bo na
pajalo vasi v eni naših naj
večj ih krajevnih skupnosti, 
v Kamniški Bistrici in v Go
dcu , sedaj so dogradili glav
ni cevovod do Stahovice, 3 
razbremeni In ilkc in vodni re
zervoar z zmogljivostjo 
108 m'. V tc naprave so do

šlo j vložili preko 600.000 di
narjev. Izvir Bole vode, ki 
leži na višini preko 900 m, 
daje okrog 7 litrov na sekun
do izredno dobre pitne vode. 
To bo zadostovalo za potrebe 
teh krajev. 

Slovesnost pri vodnom zbi
ralniku nad Županjimi nji
vami v Jerasovem borštu je 
začeti prrcdsednik krajevne 
organizacije SZDL Balantič , 
nato pa je o gradnji vodo
voda govoril predsednik kra
jevne skupnosti Prane Kiv-
gar. Dejal .je, da so vaščani 

Gasilci so tekmovali 
v počastitev 25-letnice 

osvoboditve 
Občinska gasilska zveza v 

Kamniku Je v počas i tev 25-
letnioc osvoboditve pripra
vila obč insko tekmovanje 
gasilskih društev , ki se ga jc 
udeleži lo 22 gasilskih dese
tin aH okoli 220 gasilcev Iz 
vseh gasilskih društev v ob
čini. To jc dosedaj najbol jša 
udeležba na o b č i n s k e m ga
silskem tekmovanju. Sodelo
valo je tudi šes t mladinskih 
desetin In ženska desetina iz 
Svilanita. 

Gasilci so tekmovali v tro-
delnem napadu, v taktični 
vaji, v vezanju vozlov In v 
streljanju. Glavni del tekmo
vanja je potekal na igrišču 
za k a m n i š k o gimnazijo. 

Rezultati tekmovanja so 
pokazali, kot je po konča
nem tekmovanju dejal Janez 
Pregled, predsednik obč inske 
gasilske zveze, da so se ga
silci na to tekmovanje zelo 
dobro pripravili. Po konča
nem zborovanju Je bil zbor 
vseh gasilcev pred gasilskim 
domom v Kamniku, kjer so 
posameznim desetinam pode
lili priznanja in nagrade. 
Zbranim gasilcem se Je v 
Imenu obč inske konference 
SZDL za od l i čno organizirano 

tekmovanje in dosežene lepe 
rezultate zahvalil tudi sekre
tar Franc Svetelj. 

V posameznih tekmovalnih 
skupinah so bili doseženi na
slednji rezultati: 

Med desetinami terenskih 
gasilskih društev je prvo me
sto s 1176 točkami dosegla 
desetina gasilskega društva 
Kamnik, sledijo desetine ga
silskih društev Srednje vasi. 
Križa, Duplice in Molnika. 

Desetina Stola jc bila s 1159 
točkami najboljša med indu
strijskimi gasilskimi eno
tami, sledijo Titan, Tovarna 
usnja in Svilani I. 

V tekmovalni skupini B, 
kjer je sodelovalo 6 gasilski h 
desetin z m a n j š i m i motor
kani i. je prvo mesto dosegla 
desetina gasilskega društva 
iz Zgornjega Tuhinja z 948 
točkami , sledijo Tunjice, Zg. 
Tuhinj II, Šmartno , Gozd, 
Moste. 

Med mladinci so bili naj
boljši mladi gasilci iz Sred
nje vasi, k) so sicer dosegli 
enako š tev i lo točk kot mla
dinci Kamnika, vendar so 
bili boljš i pri trotlelnem na
padu. Oboji so dosegli po 724 
točk. 

že pred 65-timi loti namera
va'! i zajeti vodo pri sedanjem 
izviru. Zahvalu se je vsem 
občanom, ki so sodelovali pri 
dosedanji gradnji, tistim, ki 
radi samo kritizirajo, pa je 
naročil , naj raje pljunejo v 
roke in pomagajo pri nadalj
nji gradnji, da bi č impre je 
vsi občani Kamniške Bistrice 
prišli do pitne vode. Pred
sednik občins!«e skupšč ine 
Vinko Gobec jc čestiltai ob
č a n o m k doseženemu uspehu, 
nato zavrtel ventil na cevo
vodu v rezervoarju m s tem 
spustil vodo v omrežje . 

Pri Spinu v Županjih nji
vah smo nato pokusili hlad
no vodo, ki je pritekla iz 
vodovodnih pip. Na majh-
nom prisrčnom likofu pa se
veda ni manjkalo tudi doma
čega sadjevca, da se ne bi 
kdo prehladll. S. 

Ivku 
Jezersku 

Zadnje dni junija t. 1. je 
legel v svoj prezgodnji 
grob 66-letnl nekdanji šol
ski upravitelj v Komendi 
tov. Ivko Jezeršek. Kdo 
se ga ne spominja vedno 
prijaznega, a ne preveč 
zgovornega? Bil je priden 
kot mravlja v šoli in iz
ven nje. Ni poznal počit
ka! S svojo prizadevno
stjo ni skrbel samo za 
uspešen razvoj svoje šole , 
ni se zapiral v šo l ske pro
store, temveč se je prav 
tako neseb ično razdajal 
tudi izven nje. Bil je pe
vec, režiser, športnik, bil 
Je vsem vse! V dolgih 
dvajsetih lelih svojega 
s lužbovanja v Komendi 
je temeljito soremenil 
kulturno In prosvetno živ
ljenje v Komendi In nje
nih okol iških vaseh. Od
krit, tovarišk), a vedno 
dosleden in neizprosen do 
samega sebe in do dru
gih je bil mož , ki je sto
ril več, kot mu Je velevala 
njegova stanovska dolž
nost, a se zato ni nikoli 
rinil v ospredje, ni priča
koval pohvale ali prizna
nja. Lepo in iskreno so 
Izzvenele besede govorni
ka Iz Komende ob njego
vem grobu, ko je dejal, 
da pokojni tov. Ivko nI 
bil samo učite l j , ampak 
režiser vsega kulturno 
prosvetnega življenja v 
svojem kraju. Zato tak 
človek ne more umreti, 
temveč se samo odmakne 

v brezkončne modrine. Za 
njim žalujejo mnogi nje
govi učenci in učenke , ki 
so danes tudi po njegovi 
zaslugi pridni gospodarji 
in vestne gospodinje. 

Pokojni tov. Jezeršek je 
služboval na raznih služ
benih mestih, a najdalj na 
osnovni šoli v Komendi. 
Takoj v prvih lelih po 
svobodi se je med prvimi 
javil na s lužbovanje na 
Primorskem, ko je tam 
o b č u t n o manjkalo pro 
svetnih delavcev. Pred
č a s n o je odšel v pokoj, 
zato je v Komendi po 
njegovem odhodu nastala 
nenadomestljiva vrzel. Se 
in še so ga K o m e n d č a n i 
vabili nazaj, da jim je 
pomagal pri raznih igrah 
in drugih prireditvah in 
nikdar ni odrekel. Srečen 
je bil on in se bolj srečni 
so bili Komendčani . Kako 
priljubljen je bil tov. Iv
ko, Je naj lepše pokazala 
velika udeležba prebival
stva iz Komende In oko
liških vasi ter veliko šte
vilo njegovih stanovskih 
tovarišev, ki so ga spre
mili na njegovi zadnji 
poti Skoda le, da se nih
če nI našel iz vrst njego
vih sošolcev, ki bi se z 
nekaj toplimi besed mi 
poslovil od njega. Ivka 
Jezerska pa bomo vsi. ki 
smo ga poznali in ga spo
štoval i , ohranili v najlep
š e m spominu! 

N. V. 

Zmagovalci: Desetina STOL-a Je bila najboljša med industrijskimi gasilskimi ekipami 



Industrijski 
kombinat 

SVIT 
Kamnik 

čest ita ob o b č i n s k e m praz
niku vsem občanom Kam
nika 

Trgovsko podjetje 

KOČNA 
Kamnik 

»KOČNA«, trgovsko podjetje na veliko in malo, priporoča obisk svojih dobro 
založenih trgovin. 
V knjigarni nasproti šo le so za novo šo l sko leto na razpolago vse knjige, 
zvezki in ostale potrebšč ine . 
Velika izbira pisarniškega materiala, strokovnih ter leposlovnih knjig in revij. 
Čes t i tamo vsem o b č a n o m , delovnim in družbenim organizacijam za praznik 
občine Kamnik. 

T T • čest i ta vsem o b č a n o m 
Obrtno podjetje L SlllffJl Kamnik Kamnika za občinski praz-

~ nlk 27. Julij 

Komunalno podjetje 
Kamnik 

čest ita ob o b č i n s k e m praz
niku vsem o b č a n o m Kam
nika in se priporoča s 
svojimi uslugami. 

Ob o b č i n s k e m prazniku fJSflicl 14 3 ITI III l i — galanterijsko usnje, 
27. Juliju čest ita vsem ob- ' — velur za obutev In ob
čanom lačlla. 

_ Naše proizvodne posebno- Se pr iporočamo za naro-

Tovarna x t i so: čiia. 

I 
Podjetje 

»KAMNIK« 
v Kamniku 

čest i ta vsem o b č a n o m in 
delovnim kolektivom ob 
o b č i n s k e m prazniku — 
H . juliju. 

Čest i tkam za občinski praznik se pridružuje kolektiv obrtnega montažnega 
podjetja 

ZARJA Kamnik 
in se priporoča za naročila. 

Industrija HB! jT^ Vk 
pobištva i3 M \3 fl-J 

priporoča svoje kvalitetne 
izdelke. 

Ob o b č i n s k e m prazniku če-
_ , stlta vsem o b č a n o m Kam-

Kamnik M k a 

Vsem delovnim ljudem čest i ta ob o b č i n s k e m prazniku 27. juliju 

Tekstilni institut Maribor 

Eksperimentalni oddelek Kamnik 

Ob o b č i n s k e m prazniku 27. juliju čest i ta vsem delovnim ljudem in se pripo
roča za naročila 

Obrtno montažno podjetje 
A L P R E f U Kamnik ' 

Izdeluje in montira: 
— gradbene konstrukcije, okna, vrata, predelne stene iz aluminija za gostin

ske in trgovske lokale, ambulante, bolnišnice in zdravstvene domove ter 
ra^no drugo notranjo opremo iz aluminija in železa. 



TITAN 
tovarna kovinskih izdelkov in livarna Kamnik 

proizvaja: 

— fitinge pocinkane in črne 
— ključavnice navadne in ci l indrične 
— obešanke navadne in ci l indrične 
— gospodinjske s trojčke 
— ulitke iz sive in tempernc litine 

Cenjenim potrošn ikom pr iporočamo svoje izdelke in jim če s t i t am o za občinski 
praznik. 

S p l o š n o gradbeno podjetje »Graditelj« 
Kamnik 

opravlja gradbena dela vseh vrst: visoke in nizke gradnje, gradnje industrij
skih in stanovanjskih objektov, kanalizacije, gradnjo hidrotohnitnih objektov 
in stanovanj za trg. Gradbena dela opravi httro. solidno in po zmerni ceni, 

Ob obč inskem prazniku 27. juliju čest i ta vsem poslovnim prijaloljom in 
občanom Kamnika. 

Čestitkam za občinski praznik se pridružuje 

Državna založba Slovenije 
Knjigarna in papirnica Kamnik 
Postregli vas bomo s sodobno leposlovno in strokovno literaturo, s šolskimi 
in pisarniškimi knjigami, sprejemamo pa tudi naročila za razne knjižne 
zbirke. 

Obrtno podjetje SLOGA MOSTE 
čestita ob obč inskem prazniku 27. juliju in se priporoča s svojimi kvalitet
nimi mizarskimi, tesarskimi in ščetarskimi izdelki. 

v i l a 
Kamnik 
Specializirano podjetje za proizvodnjo frotirja in kravat se pridružuje čestit
kam ob obč inskem prazniku. Potrošn ikom nudi frotir in brisače različnih 
velikosti, vzorcev in pestrih barv, kopalne plašče za plažo, najrazličnejši frotir 
in brisače za hol r le in bolnišnice. Na svoje kvalitetne izdelke po želji vtke 
razne napise- in oznake. Nudi tudi kravate najmodernejš ih vzorcev in barv. 

Živilska industrija 

K A M N I K 

čest ita ob obč inskem praz
niku 27. juliju in priporoča 
svoje kvalitetne proizvode. 

Tovarna pogrebne 
opreme 

MENIM 
v Šmarci 

čestita ob obč inskem praz
niku 

Čest i tkam ob o b č i n s k e m 
prazniku 27. juliju se pri
družuje tudi Lončarska 

zadruga Komenda 

Kreditna banka in hranilnica 
« _ . Ljubljana podružnica *, 3 

K / l M IVI I U čestita vsem vlagateljem 
J\ Ifm 1% 1 i l in občanom za občinski 

praznik 27. julij. 

VESNA Kamnik 
pekarna in 
slaščičarna čest ita vsem o b č a n o m ob 

obč inskem prazniku 

Gozdno 
gospodarstvo 
Ljubljana 

Kamnik 

kolektiv 
obrata 
čest ita vsem občanom 
Kamnika za občinski praz
nik 
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Odkritfe spomenika 
Anionu Medvedu 

Monika Skalarjeva in Kamniški komorni orkester 

Uspel zaključek 
š o l s k e g a leta v glasbeni šol i 

Kanec preteklega ledna so 
v Kamniku, nasproti nekda
nje pesnikove rojstne hiše, 
v počast i tev 100-letnicc roj
stva odkrili spomenik Antonu 
Medvedu. Ob odkritju spo
menika je govoril o- Medve
dovem pesn i škem delu prof. 
Emil Cesar. V svojem govo
ru je skušal odgovoriti tudi 
na vprašanje, kako danes 
presojamo literarno delo An
tona Medveda. Anton Medved 
je živel v času, ki pomeni 
prelomnico v o b s t o j e č e m 
družbenem življenju, po dru
gi strani pa prav rako pre
lomnico slovenski kulturi. V 
š iršem pomenu pa je ta do
ba znanilec velikih družbe
nih procesov v začetku 20. 
stoletja. Razumljivo je, da 
tak čas ni mogel biti Med
vedu in njegovemu delu 
pravičen sodnik. Tolikokrat 
porabljen izraz »epigon« za 
Medveda prav gotovo ne drži. 
Človek, ki ustvarja, ki ima 
nadpovprečno mero daru za 
u m e t n i š k o oblikovanje svo
jih prebogatih ž iv l jenjskih 
izkustev, ki jim daje enako
vredno besedno podobo kot 

Majhne so te stvari, pa ven
dar zbodejo človeka v oču 
Tako so na primer na Trgu 
talcev v parku nepridipravi 
odlomili vrhove nekaj bre
zam. Drevesca, ki so tako lep 
okras ob cesti, bo treba 
nadomestiti z novimi. Prav 
tako so ponočnjaki ob cesti 
na ?.ale polomili vrhove le
pim borom, ki so v višino le 
presegli ograjo. Kdo ve, ali 
takemu vandalizmu bolj bo
truje objestnost kot zlobff. 
Zdaj nič ne pomaga, poško
dovana drevesca brez vrhov 
bodo morali posekati in zasa
diti nova. Morda bo med
tem ko bodo dorasla, tudi pri 
ponočnih vandalih zrasel ob
čutek odgovornosti v spošto
vanju do vsega, kar je hpo. 
Na našem pokopališču, ki po 
ureditvi sodi med najlepša, 
še vedno z grobov zginja 
cvetje, oskrunjevalci grobov 

so doživljanja in ki preseže 
po darovitosti svoje vzor
nike, prav gotovo ne more 
biti in ni epigon. 

Medved svojo izpoved gra
di na še danes živi primeri. 
Da č im podrobneje nakaže 
problem, poseže po primeri 
iz narave, v kateri zaradi 
svoje smotrnosti, skladnosti 
in naravne ter pravične zako
nitosti tudi v resnici i šče 
utehe svojim boleč inam. In 
prav zaradi tega miselnega 
bogastva presenetljivih za
ključkov, ž iv l jenjske pristno
sti in jedrnatosti spoznanj, ki 
so vseskozi izvirna, nam po
staja Medvedova pesem spet 
bližja, je zaključil prof. Emil 
Cesar. , 

Števi ln im ude ležencem slo
vesnosti, med katerimi je 
bilo mnogo narodnih n o š , je 
nato moški zbor prvega slo
venskega pevskega društva 
Lire predsiavil nekatere Med
vedove pesmi. 

Spomenik je delo kamni
škega kiparja Leona Homar-
ja. Pobudo za postavitev pa 
je dalo kamniško Turist ično 
društvo . S. 

pa celo izkopavajo s koreni
nami ali čebulicami role, za 
katere so ljudje Irtvovali le
pe denarje. Oskrunjevanje 
grobov velja pri vseh kultur
nih narodih za največjo sra
moto, pri nas pa to opravlja
jo ljudje iz dobičkarskih na
gibov. 

Ubogi kolesarji, si bo kdo 
mislil, ko bo videl tisti kup 
razbitih stojal za kolesa, ki 
so jih nagrmadili za samo
postrežno trgovino na Zapri
čah, kolesarji pa nimajo kam 
postaviti svojih kolesi Tudi 
pred knjigarno Kočna *o od 
6 stojal 4 razbita in pričajo 
o premajhni skrbi za kolesar
je. Obiskovalci trgovin mo
rajo prislanjati kolesa ob zid, 
neredko pa jih vidiš prislo
njena celo ob izloibeno okno. 
Zavarovalnice, ki so zavaro
vale izložbena stekla, bi mo
rale o tem tudi voditi račun. 

Na dveh zaključnih koncer
tih 11. in 19. junija so go
jenci kamniške Glasbene šo
le pokazali rezultate svojega 
dela v preteklem š o l s k e m 
letu. Medtem ko je bil prvi 
koncert namenjen predvsem 
najmlajš im učencem, so na 
drugem koncertu nastopili v 
glavnem učenci višjih letni
kov. Temu ustrezno je bil 
prilagojen tudi program. 

Letos so prvič nastopili 
tudi najmlajš i , zbor ciciba
nov, ki je zapel ljubko Mo
zartovo Pesem o potepanju 
in Beethovnovo Ptička je ža
lostna ob spremljavi ansam
bla kitar, ki ga vodi profesor 
Weirfgerl. Navdušeno odobra
vanje poslušaleev sta požali 
najmlajš i učenki Vilma im 
Rogina Jerman, ki sta ob 
spremljavi kitare zaipoli dve 
narodni. Solidno je opravil 
svojo nalogo tudi ansambel 
harmonik pod vodstvom tov. 
Oti Mejač. V drugem delu 
koncerta so pokazali svoje 
znanje učonci višj ih letnikov 
med njimi Ravnik Hijacinta, 
klavir VII. ilotniik, Ivanet ič 
Albina in Igor, harmonika 
VI. letnik, Vehar Mojca, kla
vir VII. letnik in Robolj Alen
ka, klavir X. letnilk. Najbolj 
pa je navduši la Momiika Ska-
lair, učenka violine v VII. let
niku, ki je izredno o b č u t e n o 
odigrala B. Smetana Iz moje 
domovine. 

Drugi koncert je začel zbor 
harmonik pod vodstvom tov. 
M are Spanič . Rusko pesem 
C. Barisona je zaigral lalavir-
siki trio: Majda Kotnik vio
lino, Albin Plankar č e l o in 
Alenka Robolj klavir. Poseb
no zanimiv na tom koncertu 
je bil nastop Andreja Perka, 
učenca V. iletnika, ki je na 
trobenti od Ig rad Bolotinov 
Scherzo. Takrat je sodeloval 
tudi kamniški komorni orke
ster, ki jc v št ir ih točkah 

programa spremljal posa
mezne soliste. Mod njimi ve
lja omeniti spet Man i ko Ska
lar in Svondsonovo Romanco 
za violino in orkester. Mojca 
Vehar jc predstavila Mozar
tovo romanco iiz klavirsikega 
koncerta v D-malu, Saša 
Marcijan pa Srdjana Ribaro-
viča Canccrtino za klavir rn 
orkester. 

Oba zaključna koncerta sta 
pokazala solidno glasbeno 

V E L I K A GARAŽNA HISA 

znanje gojencev Kamr.lšfc; 
glasbene šole, ki je rezultat 
prizadevanj celotnega \>?č?.. 
gaškega kolektiva na tem ta 
vodu. Doseženi uspehi v pre
teklem šo l skem lotu so zago
tovilo, da bo kolektivu Glas
bene šole ob sodelovanju te
meljne izobraževalne skupno 
sti uspelo postaviti na noge 
tudi lastni mladinski pihalni 
orkester, ki ga Kamnik že 
nekaj časa pogreša. 

VOLČJI POTOK: DO OBČINSKEGA PRAZNIKA NOVA 
ASFALTIRANA C E S T A 
Volivoi krajevne skupnosti Volčji potok že nekaj let na 

zborih volivcev razpravljajo o asfaltiranju dva in pol kilo
metra dolge ceste od Duplice do Volčjega potoka. Vse kaže, 
da bo letos do obč inskega praznika ta želja uresničena. Na 
pobudo krajevne organizacije SZDL in krajevne skupnosti 
so se volivci dogovorili, da bodo prihodnje leto, ko poteče 
sedanji samoprispevek, s katerim plačujejo še lani zgrajeni 
vodovod, znova glasovali za samoprispevek v višini I % od 
čistih osebnih dohodkov. Polovico tako zbranega denarja bodo 
namenili za vrnitev posojila, ki ga bosta obč inska skupšč ina 
Kamnik in Komunalno podjetje najela za modernizacijo tc 
ceste. 

To prometno zvezo uporablja tudi mnogo tujcev, ki zlasti 
v sobotah in nedeljah obiskujejo znani Arborctum v Volč jem 
potoku. Kolektiv tc ustanove se jc zato odločil , da bo hkrati 
z dokončanjem ceste uredil tudi večje parkirišče" za avto 
mobile pred Arborclumom. S. 

Ob kamniškem kolodvoru gradi sp lošno gradbeno podjetje 
»Graditelj" iz Kamnika 40 m dolgo in 17 m široku garažno 
hišo , v kateri bo v treh nadstropjih 90 garaž /a avtomobile 
po 30 v vsaki etaži . Dostopi do garažnih prostorov v kleti 
in v prvem nadstropju bodo po voznih rampah, v pritl ičje pa 
naravnost v ceste. Pred garažno hišo bo pralnica /a vozila, 
Stavba bo zgrajena pretežno v betonu in jeklu in bo pri
merno arhitektonsko oblikovana. Podjetje hiti, da bo zgradba 
do novega leta žc izročena svojemu namenu. Cena za en 
garažni boks je predvidena na 13.990 din. 

NAJVEČJI STANOVANJSKI B L O K 
V največjem stanovanjskem bloku ob Ljubljanski cesti, ki 

ga gradi kranjski Projekt, zdaj dograjujejo zadnjo tretjino. 
V tem bloku bo skupno 48 stanovanj. Prvi dve tretjini sta 
bili dograjeni že lani, zdaj pa hitijo, da se bodo še zadnji 
stanovalci lahko vselili konec avgusta. Vsa stanovanja so žc 
prodana in lastniki komaj čakajo , da jim stanovanjsko pod
jetje v Kamniku izroči kl juče. 

Pb odkritju spomenika Antonu Medvedu 

Negativna mini kronika 



Iz kamniške gimnazije 
Ob zaključku šolskega leta 

je bilo na kamniški gimna
ziji 217 dijakov ali natančno 
toliko kot lani. V začetku 
šo lskega leta se jih je vpisalo 
222, od teh so štirje izstopili, 
eden pa je umrl. Oddelkov 
je bilo 8, ali povprečno 27 
učencev v vsakem oddelku. 
Letos jc bilo 80 dijakov in 
137 dijakinj (lani 76 in 141). 
En di tak na koncu šo lskega 
leta ni bil ocenjen, od oce
njenih 216 dijakov pa jih je 
bilo 28 odličnih (lani 25), 47 
prav dobrih, 44 dobrih in 14 
zadostnih. Izdelalo je torej 
183 dijakov ali 84%, kar jc 
skoraj toliko kot lani, ko je 
bil odstotek pozitivnih dija
kov 'najvišji v zadnjih 10 le
tih. Popravni izpit bo v av
gustu opravljalo 26 dijakov 
(lani 29), in sicer 16 iz enega, 
10 pa iz. dveh predmetov. 
Razred bo moralo ponavljati 
sedem dijakov. Lami je po 
popravnih izpitih izdelalo na 
kamniški gimnaziji 96,4% 
vseh dijakov, kar je brez dvo
ma zelo lep uspeh. Upamo, 
da se bodo dijaki v počitni
cah potrudili in dosegli prav 
tako lep uspeh. Pouk na gim
naziji |e bil v dveh izmenah. 
V dopoldanski izmeni je bilo 
115 učencev, v popoldanski 
Pa 102. 

Odlični učenci kamniške 
gimnazije so: v prvem raz-

ledu Iskra Lina. Kepic Nika, 
Milielčič T o m a ž (iz Mengša) , 
K i l i Alo jz , Ve r s tovšek Vilo 
ni Založnik Mojca . V dru
gem razredu: Bardorfer Ma
r i j a in Š i m e n c Helena iz 
M e n g š a , HabinC L i d i j a , Ho-
mar Janko, Bernol Martina, 
Huinar Mira, Kep ic Vero
nika in Trobcvšek Fani. Iz 
tretjega razreda: Cedilnik 
Branka in Hribernik Marjet -
ka iz Domžal , Marinič Milan, 
Juvančič Mirta, Potočnik Sil
va, Španko Ivanka, Koželj 
Ivanka in Šlebir Darinka. Iz 
četrtega razreda Bergant Da
mijan, Habjan Marjan, Ivan-
čič Milojka, Možina Alenka, 
Podbev.šck S r č i k o in Preše
ren Marjeta. 

Zaključni izpit je v junij
skem roku opravljalo 35 kan
didatov. Od teh jih jc bilo 
šest oproščenih zaradi odlič
nega uspeha ob zaključku če
trtega razreda gimnazije. S 
prav dobrim uspehom je 
opravilo zaključni izpit 12 
kandidatov, z dobrim 11, z 
zadostnim pa en kandidat. 

Torej je izdelalo 30 kandi
datov ali skoraj 86%. Poprav
ni izpit imajo 4 kandidati, 
eden pa bo ponovil v celoti 
zaključni izpit. Izpitom je 
prisostvovai dvalkrat profesor 
Tine Orel, strokovni sodela
vec Zavoda za šols tvo SRS. 
Na zaključni slovesnosti ob 

koncu šolskega leta, ki je 
bila v četrtek, 25. junija, so 
vsi odlični dijaki prejeli 
knjižne nagrade, II. a razred, 
kj je bil najboljši na zavodu, 
pa je dobil hranilno knjižico 
s po 1000 S din za vsakega 
učenca za izletni fond. Direk
tor gimnazije prof. Ivan Ju-
stinek je v svojem govoru 
poda! kratek povzetek dogod
kov preteklega šolskega leta 
in analizo uspehov ob koncu 
leta. Razdelil je maturantom 
spričevala, odl ičnim dijakom 
pa nagrade. V imenu občine 
in obč inske konference SZDL 

je izročili pozdrave in čestit
ke sekretar obč inske konfe
rence SZDL Franc Svetel j . S 
kratkim kultunnim progra
mom, ki ga je pripravila 
prof. Tina Romšakova , so di
jaki zaključili u spešno šol
sko leto in se podali na po
čitnice, ki se bodo za 11 i 111 
končale 3. septembra. Takrat 
se bodo spet zbrali v gimna
zijski avli in začeli novo šol
sko leto 1970/71. Popravni 
izpiti in jesenski del zaključ
nih izpitov bo od 27. do 31. 
avgusta. Gimnazija Kamnik 
bo sprejela v prvi razred še 
nekaj učencev brez sprejem
nega izpita. Vpiše jo se lahko 

V teku počitnic v tajn iš tvu 
gimnazije. Letos se je vpisalo 
na gimnazijo več dijakov iz 
Domžal kot lani, iz M e n g š a 
pa nobeden, čeprav so bili 
tam trije oddelki osmega 
razreda osnovne šole. 

Z novim šo l sk im letom bo 
zapustilo kamniško gimnazijo 
več profesorjev. Prof. Barba
ra Turk gre v Ljubljano, pro
fesor Janez Jalen na odslu
ženje vojaškega roka, profe
sorja Valentina Kalana pa je 
pedagoško znanstveni svet fi
lozofske fakultete v Ljublja
ni izvoli za asistenta za zgo
dovino filozofije na ljubljan
ski univerzi. 
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Gradnja doma upokojencev 
v Kamniku 

Po dolgoletnih razpravah 
o potrebnih prostorih za sta
novanja in družabno aktiv
nost upokojencev v naši ob
čini se želje za gradnjo do
ma upokojencev končno le 
pribl ižujejo svoji uresničitvi . 

Na posvetovanju predstav
nikov društva upokojencev, 
upravnih organov obč inske 
skupšč ine in projektanta 
idejnega osnutka so zavzeli 
stal išče, naj bi dom upoko
jencev gradiili v več etapah. 

Prva etapa bo obsegala grad
njo stanovanjskega objekta 
za okrog šestdeset upokojen
cev in prostorov za družabno 
življenje. Predračunska vred
nost tega objekta bo znašala 
predvidoma 3,400.000 dinar
jev, investitor pa bi bilo Sta
novanjsko podjetje Kamnik. 

Republ iška skupnost soci
alnega zavarovanja bo iz sred
stev za stanovanjsko izgrad
njo investitorju odobrila d o 

taci jo 2,300.000 dinarjev podi 
pogojem, da skupščina obči
ne Kamnik prispeva eno tret
jino vrednosti objokta, to je 
1,000.000 dinarjev. Skupšč ina 
občine Kamnik je na zadnji 
seji že sprejela sklep, da bo 
ta znesek prispevala, poleg 
tega pa bo v primeru, č e bi 
bila gradnja dražja od pred
videnega predračuna, najela 
posojilo, ki ga bo vračal 
novo ustanovljeni zavod. 

S. 

Prvo slovensko pevsko društvo Lira 
jc bilo konec maja na 10-dnevni tur
neji po Zub. Nemčij i in Švici . O tem 
smo poročali že v prejšnji številki na
šega lista. V prihodnjih števi lkah bomo 
objavili nekaj zapisov s poti naših pev
cev po štirih evropskih državah. 

Ob štirih zjutraj s Titovega trga, je bilo spo
ročeno . Dež jc lil kot iz skala, ko smo se zbirali 
v Slavnikovem avtobusu. Zato je bila upravičena 
nekajminutna zamuda. Kmalu smo bili vsi. 36 po 
številu. Odhod. 

Cez slabo uro smo bili na Ljubelju. Dež se je 
Spremenil v sneg. Cariniki, naši in avstrijski, 
niso imeli dosti opravka z nami. Opozorili so 
nas le, da naj vozimo previdno, ker je na avstrij
ski strani že več kot 2 cm snega. Nenavadno za 
22. maj! Šofer Mario jc navodilo seveda upošte
val in vozil zelo previdno. Ker tudi kasneje na 
suhi cesti ni preveč pritisnil na plin, je bij seveda 
deležen nekaj pikrih. Ko smo vozili od Celovca 
ob Vrbskcm jezeru, se je j/, zadnjega konca avto
busa oglasil Lojze, Koren seveda: »Zdaj pa 
res ne veni, ali jc jezero tako dolgo ali pa gremo 
m i tako počas i« Sala je na mah spravila v dobro 
voljo vse, ki smo glodali na kilometrski števce, 
ki je kazal tam okrog 40. Šofer so ni smejal, pač 
pa jc nekoliko močneje pritisnil na plin. Ura jc 
bila pol sedmih. Pred nami je bilo še 725 km 
poti do Mannhcima, kamor naj bi po programu 
prispeli ob sedmih zvečer. 

Del jc počasi ponehava!. Nebo se je vedrilo. 
Bili smo kar zadovoljni, da ni biJo sonca in da 
je bilo nekoliko hladneje. Drugače bi težko 
idr/ali več kot 14 ur v avtobusu. Nekoliko jc še 
rotilo, ko smo ob 9. uri prispeli v Malnitz. Za
radi krajše poti smo se odločili za pot skozi 
I aiieniliiiul. 

Pot preko prelaza pod Grossglockner jem jo 
zelo strma, vendar lepa. Treba pa jc imeti dovolj 
Časa na voljo. Povezuje Koroško s Salz.burško 
pokrajino. Zgradili so jo leta 1935. 

Ker smo se odločili za vlak. ki vsako uro 
pelje skozi 8,5 km dolg tunel pod Taucrnskimi 
Alpami, smo morali pohiteti. Avtobus smo vkr
cali na posebno tovorno kompozicijo. Za avto je 

S kamniško Liro po Evropi (1) 

V dežju na pot 
treba plačati najmanj 100 š i l ingov. Mi pa smo 
zasedli mesta v osebnih vagonih. Ris je bil zad
nji čas , vlak je takoj odpeljal. Po 10 minutah 
smo zagledali beli dan v Bockstcmu, malo pred 
znanim Badgastcinom, ki nosi tudi naziv »najbolj 
mondena avstrijska vas«. Številni hoteli, gost išča , 
kopališča itd. kažejo, da ta naziv Badgaslein 
upravičeno nosi. To je najbolj obiskano zimsko 
športno središče Avstrijo. 

Pognali smo se naprej proti Salzburgu, mestu, 
ki po svojem izgledu spominja na našo Ljub
ljano, le da ima pol manj prebivalcev. Rojstno 
mesto W A. Mozarta z ozkimi ulicami in s števil
nimi romant ičnimi prehodi pod hišami (arka
dami), s svojim živahnim vrvežem prebivalcev v 
značilnih nošah je res ogledalo življenja naših 
sosedov. 

Ker nam je že krepko krulilo po želodcih, smo 
se izven mesta ustavili v značilni avstrijski piv-

Lira na družabnem srečanju s pevci iz Mannhcima 

niči piva. Seveda smo se okrepčali s krepko go
laževo juho ali nekaj podobnega, kot naša eno
lončnica. 20 š i l ingov. Poceni ravno ni. Zato pa 
je pivo ceneje. Vrček 3 ši l inge. Ni mu bilo kaj 
teci, dobro je bilo. Nekoliko smo se razž. ;veli, 
saj bi drugače prespali nemško mejo, ki je ne
daleč od Salzburga. Cariniki niso delali proble
mov. Čakati pa smo vseeno morali precej dolgo, 
dokler ni bilo urejeno plači lo za uporabo nem
ške avtoceste. Končno so nam izračunali , koliko 
kilometrov njihove ceste bomo prevozili in izsta
vili račun. 

Kmalu smo bili na avtocesti. Sedaj pa pritis
ni, šofer! Seveda bi lahko, vendar na avlobusu 
zadaj je v rdečem krogu števi lka 80, v avlobusu 
pa montiran tahograf, ki zapisuje hitrost. Nem
ška policija nas jo nekajkrat prehitela in nam na 
velikem števcu, ki je montiran zunaj njihovega 
avtomobila, pokazala, koliko je ura, seveda v 
kilometrih. Torej, bolje počasi kot nikoli! 

Predvidevali smo krajši postanek v Miinchnu, 
vendar nam je zmanjkalo časa, zato z vrčkom 
piva v znani Braureihaus ne bo nič. Nekateri so 
nekoliko požrli slino, pa nič zato. Pa drugič. Ura 
je že tri. Do Mainnbeima pa jo še 348 km. 

Z avtoceste res ni kaj dosti videli, le eno l i čno 
pokrajino. Zato je bilo vse, tudi vreme, ki se je 
nekoliko izboljšalo , primerno za dremanje. 

Ker je bilo že znano, da do sedmih ne bomo 
v Mainnheimu, je vodja potovanja dr. Cehulj 
te lefonično sporočil gostiteljem, da bomo malo 
zamudili. No, ob pol desetih zvečer smo res za
gledali veliko črko M , ki je z osvetljenimi okni 
napisana na ogromni poslovni zgradbi ob vhodu 
v Mannheim. Bili smo v mestu, kjer bo n a š 
prvi koncert. Hotel VVartburg Hospiz. smo hitro 
našli , saj je mestno jedro zelo pregledno ozna
čeno. Ulice imajo označbe od A do U, prečne pa 
iz sredine mesta na vsako stran od 1 do 7. N a š 
hotel je bil v kvadratu F 4. 

Gostitelji so nas pr isrčno sprejeli. Kljub po
zni uri so nas pozdravili predsednik društva M a i m -
heinci Lidertafel Max, direktoi bolela in drugi. 

Po dolgi vožnji in obilni večerji se je seveda 
postelja že kar prilegla. 

(Se nadaljuje) 



Naši 
pioniri! 
na Pokljuki 

Sobota je bila, dne 20 junija. Vreme K a k o r naročeno. 
Zgodnje jutranje sonce je bistrilo mlade pionirje, ki so 
se zbirali se malo dremavlčni v zbor. 

Avtobusna hupa ir. pionirska himna sta naznanili 
odhod. Kar hitro smo zdrsnili mimo Most do Brnika. 
Lepo smo povabili letalce piiote: Pridite za nami! / c 
nas je pozdravil starodavni Kranj. Kmalu smo bili po
zdravili Prešernovo d o m a č i j o v Vrbi: O Vrba, srečna 
vas domača! Pa naprej d o Blejskega jezera, ki je s 
svojo krasoto in zlatimi valovi razgibalo tudi naša 
grla: Po jezeru bliz' Triglava . . . Izza megle je pokukal 
očak Triglav. Ves je bil v zlato rdeči sončni svetlobi, 
kakor bi ga bilo starega čuvarja sram pred živo mla
dostjo. Pcmežikni l nam je in se zopet skril v oblake. 
Mi smo pa klicali: Triglav, me) dom . . . 

Avtobus se je vzpenjal proti Pokljuki — točki naše 
proslave. Vesele razpoloženje je naraščalo. Saj se bli
ž a m o snidenju s pionirji Iz vse Slovenije! Še nekaj sto 
metrov peš poti in že smo v mravlj išču mladosti in 
veselja. Mogočno je zaorila pesem: Lepo je biti mlad . . . 
š e in še so prihajali naši prijatelji — kurirčkl, dokler 
se nas ni zbralo okrog šest t isoč. 

Pionirje ln druge udeleženec je na tem srečanju v 
počast i tev 25. obletnice osvoboditve In zaključka Ku-
rirčkove poš te najprej pozdravil predsednik radovlj iške 
obč inske skupšč ine Stanko Kajdiž. Nato sta pionir in 
pionirka podala raport č a s t n e m u predsedniku repub
liškega odbora ZZB NOV in prvemu komandantu slo
venskih partizanov Francu Leskošku-l .uki v imenu vsega 
mladega rodu, zbranega na bojnem polju Prešernovcev, 
ki so bili razvrščeni v 12 enot in so nosili imena brigad 
in odredov borcev na Gorenjskem ln Primorskem. 

S ploskanjem in navdušenimi klici so bili sprejeti 
pozdravi, poslani tovarišu Titu. 

Govoru Franca Leskoška-Luka je sledil zanimiv kul
turni program, v katerem se je predstavilo več sto 
pevcev, glasbenikov in recitatorjev iz Kranja, š k o f j e 
Loke In Radovljice. Slavnostni del je zaključila pesem 
»Vesela pionirska«, ki je zadoneta sredi pokl juških 
gozdov. 

Po č a s t n e m mimohodu je sledil ponazorjen napad 
na III. bataljon Prešernove brigade, ki je presunll prav 
vsakega pionirja. Ko so utihnili streli, smo posedli na 
travnatem Goreljeku. Zagoreli so taborni ognji in vesele 
pc:-mi so odmevale med hribi. Veselo razpoloženje je 
poživljala mi l lčniška godba na pihala. 

Iz daljave je že zadišalo po partizanskem golažu. 
Zdaj se je pričelo pravo tekmovanje, kdo bo pospravil 
več porclj ln snedel več hlebčkov. Da jih vidite! S pol
nimi trebuhi so dokazovali zmago. Nedaleč od kotlov 
so sladoleda rji skrbeli za ohladitev in odžejo . Veselja, 
ukanja In pesmi ni hotelo biti konca. Med nas je prišel 
še narodni heroj Tonček Dežman in pripovedoval zgod
be Iz partizanskega življenja. Napeto smo ga vsi poslu
šali. Zal so nas avtobusne hupe klicale na odhod. 

6. aprila je že sedmič odšla na pot Kurirčkova pošta . 
Letošnji pošt i je bila zaupana se posebna naloga. Poleg 
čestitk s pozdravi tovarišu Titu s o pionirji nosili v 
torbah tudi svoje najbol jše sestavke na temo: To je 
moja domovina. 

Zakaj je bilo le tošnje sklepno praznovanje na Po
kljuki? Prav to o b m o č j e je bilo med NOB prizorišče 
mnogih pomembnih bojev, posebno Prešernov« brigade. 
Tam Je padel junaške smrti tudi njen tretji bataljon. 

Na dan letošnje proslave je Pokljuka zopet oživela. 
Prišli so pionirji Iz vseh krajev Slovenije In tudi nek
danji borci, kl so Jim pripovedovali o težavnih poteh 
kurirjev mimo zased ln drugih nevarnosti. 

Kurirčkova pošta je tako spletla in bo spletala tesne 
vezi med preteklostjo in sedanjostjo. 

Zahvaljujemo se vsem voditeljem naših pionirskih 
odredov, ki nam pomagajo, da smo budni čuvarji in 
da bomo postali zvesti branitelji vseh dragocenih Izročil. 

M B 

lOO-letnica „ 
šolskega pouka v SpitaSfcu 

21. Junija so v Špital iču 
praznovali 100-letnico začetka 
šo lskega pouka. Pester pro
gram lepe svečanost i ob vi
soki Obletnici sta pripravila 
z učenci tamkajšnja učitelja 
Milena In Adolf Prašnikar. 

Pomemben poudarek slo
vesnosti so s svojo prisotno
stjo dali posebno nekdanji 
učitelji ln učenci tc šo le . 
Njihovo srečanje ob tej pri
liki je bilo zelo prisrčno; 
priklicali so si v spomin 
marsikalcre lepe dogodke ta
kratnega šolanja. Posebno 
veselo je bilo snidenje uči
teljev Marije in Antona Ro-
bič ln njunih nekdanjih učen
cev, sedaj že zrelih ljudi v 
najlepših letih, katerih otroci 
obiskujejo sedaj to šo lo . 
Spraševali so ju, če se spom
nijo njihovih imen in tova
riš Tone se jih Je hitro spom
nil, ko so mu še povedali, 
kako se pravi po d o m a ć e pri 
njihovi hiši. Slovesnost je 
odprl sedanji šolski upravi
telj tovariš Prašnikar In po
zdravil učitelje , kl so učili na 
tej šoli, vse d o m a č i n e m go
ste. Udeležba Je bila zelo 
lepa. Pri kulturnem sporedu 
so sodelovali šolarji kot de-
klamatorji, nekaj pesmi pa Je 
zapel šolski pevski zbor. 

O pomembnosti šole skozi 
100-letno obdobje je govoril, 
opirajoč se na zapisano zgo
dovino kraja in šole , repub
liški poslanec prnsvctno-kul-
tumega zbora ln ravnatelj 
centralne osnovne šo le »To
mo Brejc« tovariš Vinko Dob-
nikar. Podčrtal je važno 
vzgojno delo učiteljev, kl so 
učili na tej šoli , in zavest 
sp i la l i čanov , kl so v težkih 
letih okupacije ln narodove 
preizkušnje usmerili svoj ko
rak v pravo smer narodno
osvobodilnega gibanja in v 
velikem številu odšl i med 
partizane. Krvni davek je bil 
visok, veliko domač inov je 
padlo v borbi za osvobodi
tev, veliko jih je naš lo smrt 
v zaporih, taboriščih smrti 

in v plamenih lastne doma
čije. 

Potem ko je okupator za
pečatil šo lo , zaprl šolskega 
upravitelja, kasneje pa oba 
slovenska učitelja Antona ln 
Marijo I! izselil v Srbi
jo, je n e m š k i m uči te l jem že 
po nekaj mesecih spodletela 
učiti ln vzgajati špttnllške 
otroke v n e m š k e m duhu. Da 
se šo l ska stavba ne bi spre
menila v okupatorjevo voja
ško aH policijsko postojanko, 
je bila kasneje požgana. 

V zgodovini šo le je kronist 
zapisal zanimiv poskus usta
novitve prve partizanske šo
le. Nekaj časa je bila pri 
»Vodlanu« v Bell in pri »Gre-
gaču« v Jastrobljah, obe šoli 
pa sta prenehali z delom za
radi vedno pogostnejš ih hajk 
in borb partizanov z okupa
torjem. 

Po osvoboditvi se je vrnila 
na šo lo Robičeva učite l jska 
družina. Od tedaj dalje Je 
šolska kronika opremljena s 
fotografi jami, kl prikazujejo 
obnovo šole In delovne sku
pine sp i la l i čanov ln okoliča
nov z lopatami in krampi v 
rokah. V 25-letih po osvobo
ditvi so učiteljevall za Robi-
vevima še Vida ln Dore Dro-
venik, Irena Hrlbovškova, 
Pavla in Marjan Založnik, 
Rajko Kunavcr, Peter Gol-
majer ln sedaj Milena in 
Adolf Prašnikar. 

Ob koncu svojega nago
vora je tov. Dobnikar zaželel 
vsem uči te l jem še veliko 
uspeha pri izobraževanju in 
vzgoji mladine v krajih, kjer 
sedaj delajo, vsem o b č a n o m 
pa je čest ital ob 100-letnlcl 
šole . 

Slovesnosti so se med 
drugimi udeležili tudi pred
sednik obč inske skupšč ine 
Kamnik Vinko Gobec, sekre
tar obč inske konference ZKS 
Kamnik Tomaž Jančar, po
močnica ravnatelja centralne 
šole Kamnik Marija Grzlnčlč, 
ravnateljica Osnovne šole 
Vransko in predstavniki v:;ch 

družbenopol i t ičnih organiza
cij kraja ter šo lskega odbora. 

Vse udeležence Je pozdra
vil predsednik občine tovariš 
Gobec in ob tej priliki spre
govoril o vidnem razvoju 
šols tva v naši občini , ki ga 
podpirajo občani In vse go
spodarske organizacije tudi 
s f inančnimi sredstvi. Pro
svetnim delavcem je čest ital 
k dosedanjemu u s p e š n e m u 
vzgojno izobraževalnemu delu 
in jih pozval, naj se še vna
prej kar najbolj prizadevajo, 
da bodo vzgajali mlade ljudi 
za najbol jše č lane naše so
cial ist ične samoupravne druž
be. 

Po zakl jučnem kulturnem 
sporedu Je upravitelj špitn-
l iške šole tov. Prašnikar po
vabil vse navzoče naj si ogle
dajo posebno dobro priprav
ljeno razstavo starin tega 
kraja In okol i šk ih va.i). Obis
kovalci so v razstavnem pro
storu videli razne vrste naj 
starejšega orodja, ki so ga 
domačini uporabljali pred 
davnimi časi za d o m a č o obrt, 
starinske k m e č k e skrinje iz 
prejšnjega stoletja, celo roč> 
no Izdelan lesen otroški vo
ziček, Izdelek spretnih rok 
nekdanjega domačega obrt
nika, različne stare stenske 
ure ln drugo. Med Izredno 
starimi razstavljenimi knji
gami je bila posebnost »Bla
že ln Vežica v nedeljski šo
li«. Mogli bi naštevati še in 
še; skratka, šolska učilnica 
je dobila tega dne lice skrb
no urejenega miniaturnega 
muzeja, ki Je prikazoval živ
ljenjsko utripanje teh kra
jev skozi daljše obdobje. Za 
nastanek razstave je pohva
liti poleg obeh učiteljev tudi 
šo l ske otroke m vaščane. Po
seben prostor so namenili 
tudi razstavi različnih otro
ških izdelkov likovne in teh
nične vzgoje. 

Ob zaključku proslave so 
se v pr i srčnem razgovoru 
srečali nekdanji in sedanji 
učitelji s predstavniki kraja 
in obč ine . — nc. 
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Žalosten začetek 

Nekaj minut pred nesrečo: start motorjev do 50 ccm, med katerimi je na 10. startnem kva
dratu tekmovalec Dittrich. Puščica kaže usodni ovinek na Bakovnlku. 

Štiri leta brez zamude v šoli 
Na kamniški gimnaziji je v 

Junijskem roku opravila s* 
kl jučni izpit tudi Cvetka Ber. 
gant iz Radomelj v domžal
ski občini . Štiri leta se je 
vozila 7 km daleč v šolo, pa 
v vseli Štirih letih ni niti en
krat izostala od pouka. V 
spričeval ih ima v rubriki za
mud vodno napisano nič lo . 
VesLnii učenki smo zastavili 
nekaj vprašanj . 

Pred št ir imi leti si se 
odloč i la za š tudi j ina gimna
ziji. Kako so minila ta leta? 

Spoče tka mi je š lo težko 
in sem že obupavala. Pa sem 
vztrajala in uspeh ni izostal. 

— Kako si izdelala razrede? 
Vedno z dobrim uspehom. 
— Pa zaključni izpit? 
Tudi dobro. 
— Od doma v Radomljah do 

Kamnika je 7 km. Kako si se 
vsak dan vozila v šolo? 

Prva tri leta s kolesom. Ce 
jc bila pot preveč zasnežena, 
sem šla peš do Jarš, potom 
pa Z vlakom v Kamnik. Zelo 
nerodno je bilo včasih kole
sariti po krajši cesti skozi 
Volčj i potok na Duplico za
radi jam in grobega gramo
za. Zato sem rajši ubrala 
malo dal j šo pot po asfaltu 
na Piescrjc in Smarco. 

— Kaj pa zadnje loto? 
Zadnje Joto pa je avtobus 

vozil skozi Radomlje narav
nost v Kamnik in mi ni bilo 

treba kolesariti. 
— Ali te tudi okvara na k o 

losu m k o l i ni prisilila, da za
mudi š pouk? 

Staro družinsko kulo ni ni
koli odreklo. Skrbela sem, da 
jc bilo vedno v redu. 

— Kaj pa bolezen? 
Nikoli nisom bila bolna, na 

majhne ncvšcčnos l i pa se 
nisem ozirala. 

— Za vozača jc pač redek 
s lučaj , da v štirih lotih ni niti 
enkrat izostal od pouka. Kaj 
praviš k temu? 

Mislim, d.i io m nič poseb
nega. Seveda če jc človek 
zdrav in kolo v rodu ali pa 
če avtobus nima zamude. Si
cer pa na naši gimnaziji ni 
to tako redko. Sošo lka Alen 
ka Možima, odl ična dijakinja 
iz Kamnika, tudi zadnja tri 
leta nima niti ene uro izostan
ka od šolskega pouka. Tretjc-
šolka Jožica Vrhovnik že tri 
leta iz Tunjic pešači vsak 
dan 4 km v gimnazijo, pa 
tudi š e ni niti ene ure izo
stala od pouka. 

— Profesorji hvalijo tvojo 
vestnost in l ično izdelavo do
mačih nalog. 

T 0 mi je v krvi. Nc prene
sem površnost i in nereda. 

— Kje so zaposleni starši? 
Oče dola pri LIP-u v Prc-

serju, mati pa jc zaposlena 
v računovods tvu k a m n i š k e 
lekarne. 

— Pravijo, da tudi doma 
pridno p o m a g a š v gospodinj
stvu. 

Nič več kot je vsaka hčer
ka dolžna pomagati materi. 
Rada pa skrbim za red in 
snago povsod. 

— Kaj pa zdaj po maturi? 
Rada bi š la na v i š jo medi

cinsko šolo. Ce mi pa to ne

bo uspejo, bom zaprosila za 
sJužbo pri LIP-u ali pa v to
varni Kciličevo. 

Tako vestno in pridno abi-
turicmtJu) kamniške gimna
zije bodo pač povsod radi 
sprejeli v s lužbo. 

Tragično so se začele letoš
nje 22. povojne motocikl lst ič-
ne dirke v Kamniku. Nova, 
7 km dolga proga, je že v 
kategoriji najmanjš ih motor
jev terjala smrt 36-letnega 
tekmovalca iz ZRN Ostvalda 
Diltricha. Nesreča se je zgo
dila na prvem ovinku južno 
od tovarne Svit, kjer so imeli 
tekmovalci prijetno urejene 
bokse in kjer je bil tudi 
start. Dittrich, kl je vozil na 
kreidlerju in je bil tudi živ
ljenjsko vezan na tovarno 
teh motorjev, saj je bi zapo
slen v razvojnem oddelku te 
znane tovarne motornih ko
les, je v ovinku silovito trčil 
v nasproti vozeči rešilni avto
mobil, ki Je peljal nekega 
ponesrečenca . 

Mladi nemški dirkač Je žr
tev hude napake; raziskava 
bo pokazala, kako se Je mo
glo zgoditi, da je rešilni avlo 
sploh lahko zapeljal na pro
go in tu v smeri proti dirka
čem, kar je proti vsem pra
vilom. Dittrich je v slogu, 
znači lnem za tekmovalce z 
motorji, ležal na motorju, 
ko je zagledal pred seboj 
oviro. 

V trenutku, ko se je zgo
dila nesreča, so bili gledalci 
v strahu, da ni žrtev doma
čin Janko »tele. Približno v 
tistem bi moral namreč pri-
voziti po četr tem krogu sko
zi ciljno ravnino. 

Takoj ko se je Janko vrnil 
v bokse, sem ga poiskal, še 
vsega prizadetega od tega. 
kar jc videl: »V drugem kro
gu mi je blokiral motor. V 
4. krogu sem zaradi tega ho
tel odstopili. V začetku sva 
se z Dittrichom kosala, po
tem pa je vozil pred mano. 
V ovinkih na Duplici sem 
ime) še toliko hilrosli, da bi 
ga lahko prehitel, toda ker 
sem nameraval odstopiti, sem 
se dvignil. To me je reš i lo , 
da seni uspel pravočasno 
ustaviti motor pred reš i lnim 
avtomobilom, v katerega je 
treščil Dil lrich.« 

Prireditelji so nalo morali 
dirko za slabo uro prekiniti, 
nato pa so na start odšl i mo
torji kategorije do 350 ccm. 
Kljub slabemu startu Je 
56 km najhitreje prevozil 
VVillielm Atterer iz ZRN na 
jamahl pred Bojerjcm iz Če
škos lovaške In Š v e d o m Kur-
tom I var jem Carlssonom, ki 
Jc najhitrejš i krog prevozil 
s povprečno hitrostjo 150,538 
kilometrov na uro. Atlcrer 
pa jc najhitrejši krog prevo
zil nekoliko počasneje , s 
149.822 km na uro. Zanimivo, 
da je omenjeni tekmovalec 
že na sobotnem uradnem tre
ningu v kategoriji do 350 ccm 
postavil absolutni rekord 
proge, Id Je bil hitrejši od 
škofje loškega ln sicer 148,585 
kilometrov na uro. Ta rekord 
je na uradnem tekmovanju 
potolkel sam in š e drugi. 

Ko se jc zmagovalec Atte
rer odpeljal na častni krog, 
so bili že pripravljeni tekmo
valci v kategoriji do 250 ccm. 

Attererja, ki je bil v soboto 
ludi v tej kategoriji najhi
trejši , ni bilo na stari, am
pak Je z njegovim motorjem 
startal Anglež Gord on Keith. 
Samo prva dva kroga je vo
dil Švicar Werner, nato pa je 
vodstvo do konca obdržal 
Keith, kl Je najhitrejši krog 
prevozil s povprečno hitro
stjo 148.235 km na uro. Za 
njim se je na drugo mesto v 
š e s t e m krogu prebil Finec 
Kangasniemi, v predzadnjem 
krogu pa se je na tretje me
sto zasidral Švicar Heinz 
Schmid. N a š predstavnik 
Branko Bevanda je bil po 
drugem in tretjem krogu se 
na š e s t e m mestu, v č e t r t e m 
krogu pa je moral odstopiti 
od nadaljnjega tekmovanja. 

V razredu do 125 ccm Je 
bil najhitrejši Madžar Jano, 
Drapal, ki je vodil od starta 
do cilja. Švicar Denzler mu 
Je bil povsem za petami, 
vendar jc na koncu priznal 
premoč Madžaru, pa čeprav 
samo za dolžino kolesa. Mad
žar je najhitrejši krog pre
vozil s hitrostjo 139,073 km 
na uro. 

V skupini najtežj ih motor
jev — do 500 ccm nismo pri
čakovali večjih hitrosti, vsaj 
po rezultatih sobotnega tre
ninga in po izjavah nekate
rih tekmovalcev, da bodo 
jamahe do 350 ccm najbrž 
hi trejše od vseh 500 ccm mo
torjev. Toda prevaralo nas 
Je. Paul Eickelberg Iz Z R N 
je v sedmem krogu najhitrej
ši krog prevozil s 155,84« km 
na uro, kar Je največja hi
trost In absolutni rekord 
proge, ta hitrost pa uvršča 
kamniško progo v progo, ki 
Je najhitrejša v Jugoslaviji. 
Rekorder Je kar štirikrat po
tolkel svoj rekord, dokler v 
sedmem krogu ni pristal na 
že omenjeni hitrosti. Vendar 
pa rekorder ni bil zmago
valec v tej kategoriji. Zma
gal je namreč Avstrijec Kari 
Aucr. k I Je vodil od 3. do 
zadnjega kroga. Eickelberg 
Je bil v če tr tem krogu še na 
četrti poziciji, v petem tret
ji, ko pa je izboljševal svoje 
rekorde in lovil zmagovalca, 
pa je bil že v š e s t e m krogu 
drugI, In to pozicijo je obdr
žal do konca. Za nJim je bil 
Anglež Maurice Havvthorne, 
nato pa njegov rojak Rat-
cliffe. 

Prikoličarjev je bilo 8 pa
rov, zmagala pa je dvojica 
Bindlng-Fleck, kl se Je sele 
po petem krogu prebila iz 
druge pozicije na prvo me
sto. Najhitrejš i krog sta 
prevozila s povprečno hitro
stjo 138,462 km na uro. Za 
njim sta bila na drugem me
stu par Klenk-Veil, nato pa 
Jugoslovana Sak>Wr—Seljak. 

Torej so bile v vseh kate
gorijah dosežene precej ve
like hitrosti, le nesreča v za
četku tekmovanja je zagre
nila zadovoljstvo ter zasen
čila nenavadne hitrosti ter 
progo, ki je postala najhitrej
š a v Sloveniji. T. S. 



Rokometaš i Kamnika, ki »o osvojili prvo mesto v zimski ligi. Od leve proti desni stoje: trener 
Stupnisek, Haclar, Resnik. Omerzu, Kladnik, Novak, Prosen; čepe: Završnik, Zupin, Brellh, 
Jene in Podbregar 

Kamniški boks priča
kuje večjo podporo 

Boksarski klub Kamnik je bil ustanovljen septembra 1968. 
leta. Pod vodstvom ljubljanske)!.! trenerja l o v Jane/a dali 1.1 
ki je eden naših najboljš ih trenerjev boksa, jc v pičlih dveh 
letih dosegel že zavidanja vredne uspehe. Klub jc nastal kot 
sekcija T V D »Partizan« Mekinje-Godič, po razpadu tega dru
štva pa se je osamosvojil. 

Prvič so boksarji B K Kamnik nastopili v Ljubljani in že 
tu dosegli lepe rezultate. Nastopu v Ljubljani so sledila še 
tekmovanja v Hrastniku in Kamniku. 

Zaradi pomanjkanja f inančnih sredstev, ki izvira iz neza-
nimanja družbenih organizacij za ta šport , si morajo boksarji 
sami kupovati opremo in z lastnimi sredstvi kriti s t r o š k e 
gostovanj. Vendar mlad' športniki še niso obupali. Borijo se 
dalje, saj so tudi svetovni šampioni , kot sta Jack Dempscv 
in Jack Sullivan zaceli takorekoč iz nič, a so sedaj pojem 
za svetovni boks. 

Trije boksarji zastopajo klub tudi na tekmovanjih zunaj 
naših meja. To so: Janko Rozman, Miro Miloševič in Slavko 
Kolesa. Doslej so nastopali že v Gorici, Tržiču, Trstu in Firen-
zah ter bili povsod deležni pohval in priznanj. Čakajo pa jih 
še dvoboji v Rimu, v Avstrij in Nemčij i . Poleg njih je v klubu 
še vrsta mlajš ih , a nadarjenih boksarjev, ki bodo svoje moči 
kmalu preskusili na tekmovanju v Hrastniku. 

Ker klub želi povečati števi lo č lanov, se vanj lahko vklju
č i jo vsi tisti, ki se žele resno ukvarjati s to špor tno zvrstjo, 
obenem pa člani upamo na moralno in f inančno podporo 
vseh, ki jih šport navdušuje . 

Kamnik prvak Gorenjske 
Za nami je tretja sezona 

odkar obstaja, in lahko gle
dalci tudi gledajo rokomet 
v Kamniku. V tem času smo 
lahko vedno ugotavljali sta
len napredek. Ce pogledamo 
množičnost , potenj lahko 
ugotovimo, da so prvo leto 
nastopali samo z eno ekipo, 
drugo leto sta blil že dve, 
tretje leto pa so osnovali in 
vključili v tekmovanje tudi 
žensko ekipo. Ker je množič
nost tudi osnova za tekmo
valne uspehe, so ti tudi vidni. 
Prva ekipa se je dvigala od 
S. preko drugega do prvega 
mesta v letošnji sezoni. 
Druga ekipa jc bila lansko 
leto prav tako peta in letos že 
prva. In ne nazadnje so tudi 
ženske pokazale viden napre
dek v pičlih 6. mesecih. Je
seni so bile brez točke daleč 
na zadnjem mestu, spomladi 
pa so brez Izgubljene tekme 
končale z 9. točkami . Kot 
posebnost naj povem, da so 
edine odvzele točko prvemu 
Slovanu. 

Na kratko naj povem še 
nekaj o vsaki ekipi. 

Prva ekipa se je prav malo 
spremenila od svoje ustano
vitve. Na tekmah nastopajo 
v glavnem igralci, ki so se 
morali spoprijeti s težavami, 
kl nastopijo ob ustanovitvi 
nekega kluba. Vsi so oprav
ljali vsa organizacijska deta, 
sodelovali pri upravljanju 
kluba, poleg tega pa tudi 
marljivo trenirali. V letoš
njem letu so dosegli cilj, ki 
so si ga zastavili pred tremi 
leti. Osvojili so prvo mesto 
v I. Gorenjski rokometni ligi. 
Da so si to mesto zaslužili 
Izključno z dobro igro nam 
pove tudi dejstvo, da so bili 
prvi v zimski ligi, da so 
osvojili prvo mesto na tur
nirju v Idriji, kjer so pre
magali slovenskega ligaša 
ekipo Ajdovščine ln k o n č n o 

bili prvi na kvalifikacijskem 
turnirju, kjer so si pridobili 
pravico igranja v ljubljanski 
conski rokometni ligi. Za ta 
uspeh so zaslužni prav vsi 
Igralci. Posebno viden pa je 
napredek pri Jencu in Pod-
bregarju, ki se-bosta lahko 
razvila v odl ična Igralca. Z 
le tošnjo pomladjo pa se je 
pojavil verjetno nov problem. 
Igralci se pribl ižujejo letom, 
ko morajo na ods luženje vo
jaškega roka. V armiji so 
Jene, Brelih in Zupin Sedaj 
so na vrsti drugI. Upamo 
lahko samo, da ne bomo na
enkrat ostali brez polovice 
moš tva . Gledalcem je m o g o č e 
ostala v spominu slaba igra, 
ki so jo fantje prikazali v 
zadnji tekmi prvenstva proti 
Kranju. V opravič i lo naj 
povem, da je bilo takrat 
vprašanje prvaka že rešeno 
in ni bilo nobene motivacije 
za zmago. Najbol j ša strelca 
v prvenstvu sta bila Prosen 
in Zupin, ki sta sama do
segla več kot polovico vseh 
golov. 

O drugi ekipi ni dosti pi
sati. Vse to so fantje stari 
od 13 do 17 let tn Imajo pred 
seboj še vso rokometno bo
dočnost . Letos sta zablestela 
predvsem Petek ln Kovačič, 
vsi skupaj pa so precej uigra
na celota. 

Z rednim in vestnim tre
ningom bodo prav ti fantje 
tvorili jedro kvalitetnega ro
kometa v Kamniku. V llga-
š k e m tekmovanju so z dve
ma porazoma zasedli odl ično 
prvo mesto. Zal lestvice ni
sem nikjer zasledil, zato lah
ko samo naš te jem moštva , 
k| so nastopala v tej konku
renci: Kamnik, Dijaški dom, 
Selca, Križe, Duplje, Radov
ljica, Krvavec. Storžlč , š e š i r 
In Zabniča. Najbol jša strelca 
sta Mla Grilje ln Kovačič . 

Ženske so nas v spomla
danskem delu tekmovanja 

najugodneje presenetile. Brez 
točk in z minus 60 goli iz 
jesenskega dela, so napra
vile čudež. Kaj takega prav 
gotovo nismo mogli pričako
vati. Igrale so neod ločeno 
proti Slovanu. Kranjski gori 
in Savi, premagale pa so 
Kranj, š e š i r ln Borec. Vsem 
se Jc krepko poznal zimski 
trening v telovadnici, kjer so 
precej izboljšale telesno kon
dicijo in pa tehniko ravna
nja z žogo. Čeprav so za u-
speh zaslužne prav vse, pa 
moram vseeno izdvojiti Gr-
denovo in Zeleznikovo, kl sta 
pokazali največ napredka ln 
požrtvovalnost i . Najbolj* 
strelki sta bili Cevka in Ze-
leznik. 

Na koncu še nekaj sploš
nih stvari. Pozdraviti Je tre
ba odloč i tev obč inske zveze 
za telesno kulturo, da bo se
daj vsak klub dobil toliko 
denarja kolikor si ga zasluži 
s svojimi uspehi na tekmo
vanjih ln z rednim delom. Zal 
bi to moralo veljati že letos, 
kajti nam se bodo sedaj sa
mo stroški sodnikov in po
tovanj več kot podvojili. Ce 
nam bo uspelo zbrati se ne
kaj sredstev, potem upamo, 
da bomo do začetka prven
stva postavili razsvetljavo ln 
tekme odigravali ob sobotah 
zvečer. Tako bo lahko zaži
vela tudi splošna rekreacija 
delovnih ljudi ob večerih tn 
pa zaradi prostega termina 
ob nedeljah dopoldne tudi 
občinska rokometna liga. To 
•igo bodo vodili Izprašani 
sodniki rokometnega kluba. 
V klubu imamo tudi štiri 
trenerje. Ko nam bo uspelo 
najti odbor, ki bo vodil ce
lotno delo kluba In se bodo 
trenerji lahko posvetili tre
nerskemu poslu, igralci pa 
igranju, takrat pa od mladih 
rokometasev lahko pričaku
jemo š e večjih uspehov. 

— en 

Miro Miloševič (levo) v akdjl 

Občni zbor RK Loke 
Letošnji občni zbor RK Loke je potekal posebno svečam*) 

ker je bilo obenem slovo od tovarišice učitelj ice Marije ROV 
BIDA, predsednice osnovne organizacije Rdečega križa Loke 
in dolgoletne, vestne sodelavke RK. 

Poleg izčrpnih poročil ie bil kuliumi spored, ki so ga 
izvajale njene bivše in sedanje učenke Kar ni mogla beseda, 
je spregovorila solza. 

Od občinskega odbora Rdečega križa Kamnik sta bila na
vzoča predsednik in sekretar. Žel imo, da bi tudi v Donv 
Žalah nadaljevala in ostala »človek s srcem« do skrajnih 
meja življenja. 

Zahvaljujemo se Ji za požrtvovalno in vestno delo v orga
nizaciji in ji že l imo vso srečo pod naš im geslom: i 

»Vse za dobrobit sočloveka!« H . ML 



Letne sindikalne 
športne igre 

Po uspelih izvedenih zim
skih športnih igrah sta bih 
v zadnjem času izvedeni že 
dve tekmovanji v okviru 
letnih sindikalnih športnih 
iger, katerih pokrovitelj je 
obč insk i sindikalni svet. 

V preteklem mesecu so se 
šahist i kamnišk ih sindikal
nih organizacij pomerili med 
seboj za naslov najbol jše 
sindikalne ekipe v letu 1970 
in obenem za prehodni po
kal. Organizacijo tega tek
movanja je tudi v l e tošnjem 
letu prevzela šahovska sek
cija sindikalne organizacije 
tovarne »Stol«, ža l so se tek

movanja udeleži le le tri eki
pe in to: tovarne Stol, Svila-
ruta in Tovarne usnja. V 
medsebojnem merjenju sil 
na 64 črno-belih poljih je 
p r e m o č n o zmagala ekipa Sto
la, ki si je s to zmago pri
borila pokal v trajno last 
(tretja zaporedna osvojitev 
pokala). Drugo mesto so si 
priigrali igralci tovarne us
nja, tretja pa je bila ekipa 
Svilanita. Nerazumljivo je, 
da se u-g. i tekmovanja niso 
udeleži le ekipe nekaterih 
kamnišk ih sindikalnih orga
nizacij, ki sicer razpolagajo 
z dobiiiin šahisti v svojih vr-

Uspela razstava 
posebne osnovne 

šole Homec 
Ob zaključku šo lskega leta 

1969/70 je posebna osnovna 
s o l . i na Homcu priredila nad
vse lepo uspelo razstavo teh
ničnih , likovnih in pismenih 
izdelkov. Razstava je bila le
tos v Domžalah v preddverju 
lia.le komunalne;!.! centra. 
1 ' i o s to r jc za razstave kot 
nalašč, dovolj prostoren in 

•svetal. Razstava je bila v dneh 
26.. 27. in 28. junija. Obisk 
je bil prav dober, obiskovalci 

,.po so biK presenečeni nad 
'razstavljenimi izdelki in so 

težko verjeli, da so jih na
pravili otroci iz posebne 
osnovne šole na Homcu. Raz
stavni prostor je bil razde
ljen v dva oddelka. V des
nem so bili razstavljeni teh
nični izdelki, kjer so obisko
valci lahko videli od stoječ ih 
e lektr ičnih svetilk, železnih 

. stojal za revije, modelov1 pre-. 
' Cizno izdelanih stiskalnic m 
^maket, izdelanih na volcjij-
iskeni premogu, tudi l ičnd rz-

:lanc vezenine, lesene in že-
'.ne svečnike in vmes l ične 
-ske iz korald iz različ
na materiala. Posebno so 

ilc všeč obiskovalcem lepo 
lelane intarzrje. Tudi kup

ni manjkalo, vendar i/ 
delki niso bili na prodaj, ker 
so last otrok. Prav tako je 

lajala druga stran razstave, 
er so bili razstavljeni li-

.o, u, in pismeni izdelki. Le
po izdelane risbe so prav 
lepo pokazale razvojno pot 
.od najnižjega do najvišjega 

• razreda. Pa tudi pi&moni iz
delki so bih zanimivi zlasti 
za učitelje osnovnih šol, ki 

' «;So bili radovedni, koliko in 
k a k š n o u č n o snov obravna-

" V a j o učitelji v tej vrsti šole. 
•Ob vhodu je bila n a razpo-

• lago »Knjiga mnenj«, kamor 
so obiskovalci vpisovali svo 

' je vtise in kritiko. Tako smo 
lahko izbrali marsikaj zani 
ndvega in tudi vzpodbudnega 

so i 
uga 
kjer 
kov 

tako za kolektiv kot za vod
stvo šole. Naj navedem ne
kaj teh vpisov: 

Zelo presenetljivo, lepo 
pripravljeno in izvedeno in 
le škoda, da ni bilo še več 
odziva od strani obiskoval-
icv, k.u bi bilo le priznanje 
vsem tistim, ki si neseb ično 
prizadevajo pripraviti to na
š o mladino za življenje in jo 
vsestransko usposobiti zanj. 

Čest i tam k lepi razstavi, ki 
je rezultat izrednega priza
devanja pedagoških dolavcev, 
nenehnega iskanja č im u-
streanejših oblik in metod 
dela pri usposabljanju du
ševno prizadetih otrok. 

Človek težko verjame, da 
so to izdelki duševno priza
detih otrok. Razstava doka
zuje trud in prizadevanje 
učencev pa tudi velikansko 
dobro voljb in trud učiteljev. 
Oboji zaslužijo vso pohvalo 
in priznanje^ za' svoje teža
š k o delo, da bi tudi taki 
otroci postali družbeno- ko
ristni in ustvarjalni. 

Prirediteljem razstave je 
bild žal, da prav od naših 
osnovnih šol ni bilo razen 
dveh izjem odziva. Razstavo 
si je orleduJ tudi predsednik 
SOB Domžale tov. Klemene 
Albin in se zelo pohvalno iz
razil o n Jcj . Na tem mestu 
izreka vodstvo šole posebno 
zahvalo tov. Slavki Stražar-
jevi iz tovarne T O K O za već 
kot tovariško p o m o č , tov. 
Zajcu Andreju, upravniku 
hale KC v Domžalah, kj nam 
je šel ves čas neseb ično na 
p o m o č , in tudi tov. Jožetu 
Zevniku, direktorju Stano
vanjskega podjetja Domžale 
za polno razumevanje. Vod
stvo šole pa se prav tako 
zahvaljuje vsem č lanom ko
lektiva za ves trud pri anga
žiranju razstavel 

N . V. 

s t a h in bi s svojo ude ležbo 
pripomogle k večji pestrosti 
tekmovanja. Zaželeno je, da 
v prihodnjem letu pokrovi
telj in organizator ne bi na
letela na gluha ušesa ob raz
pisu tekmovanja in da bi 
biLa udeležba na tovrstnem 
tekmovanju res števi lnejša. 

Pravo nasprotje šahovske
ga tekmovanja je bila ude
ležba na tekmovanju v stre
ljanju z zračno puško, izve
denem v okviru letnih sindi
kalnih šport, iger m v poča
stitev dneva borca ter ob 25-
obletnici osvoboditve. Tek
movanje se je odvijalo na 
strel išču pri smučarski ska
kalnici v mesecu juniju. Or
ganizator — strelska družina 
»Usnjar«, je dobil prijave 
šest ih ekip, ki so se tekmo
vanja tudi udeležile. Razve
seljivo je dejstvo, da so se 
Pred tarčami srečali tekmo
valci, ki merijo v center že 
več kot 15 let, in tisti, ki so 
za puške prijeli šele pred 
kratkim. Da strelstvo ni le 
moški šport , so dokazale tu
di tri predstavnice nežnega 
spola, ki so stale ob strani 
svojih sodelavcev in se do
stojno borile za č imbol jš i 
USpi h SVOJib ekip. 

Prehodni pokal ObSS so 
osvojili strelci podjetja 
»Kamnik«, ki so po propozi-
cijah organizatorji tekmova
nja prihodnje leto. 

R E Z U L T A T I : 

Ekipe: 
I. Podjetje »Kamnik« 627 kr. 
2 Stol II. 604 kr. 
3. Stol I. 599 kr. 
4. Svilani t 561 kr. 
5. Usnjar 529 k r. 
6. Alprem 497 kr. 

Posamezniki: 
1. Rihtar Ivan (Podjetje 

Kamnik) 171 krogov 
2. Prosen Jože (Stol) 166 

(8 x9) 
3. Dermanovič (Podjetje) 166 

( 5 X 9 ) 
4. Kerec Franc (Stol) 161 
5. Marn Miha (Stol) 158 
6. Šuš tar Slavko (Svilanit) 

157 
7. FiJcr Peter (Utok) 147 
8. Kuret Peter (Podjetje) 

146 itd. 

Organizator je poskrbel za 
prakt ična darila prvim deve
tim uvrščenim posamezni
kom. 

Tako strelci kot tudi po
krovitelj tekmovanja želijo, 
da bi se č im več č lanov vklju
čeva lo v strelski šport , pred
vsem pa na) bi bila mladina 
v še večji meri prisotna na 
strel išču, saj to narekuje se
danje stanje v svetu, ki zah
teva nenehno skrb za krepi
tev obrambnih sposobnosti. 

M. J. 

Nova zdravnica 
stomatologinja 

Na medicinski fakulteti v Ljubljani je za zdravnico stoma-
tologinjo diplomirala Slavka Slebjr iz Sp. Stranj. Čest i tamo! 

Obnovljena rojstna hiša 
generala Maistra 

Maistrovo rojstno h i šo v Kidričevi ulici so popolnoma pre
novili, vstavili nova okna in uredili temelje in zidove, a 
katerih jc odpadal omet. Ureditev hiše je v zvezi s postavit
vijo spomenika generalu Maistru — pesniku Vojanovu. 

Asfalt okrog Metalke 
Okrog novega stanovanjskega bloka v Kidričevi ulici, v 

katerem so trgovina Metalka, Služba družbenega knjigovod
stva in slaščičarna Vesna, so položili asfalt. Razširili so tudi 
dohod v smeri proti šoli Fran Albreht in ga asfaltirali. To 
jc prvi del ureditve dohoda do novega šolskega poslopja z 
namenom, da bi omogoči l i šo l sk im avtobusom dovoz tudi s te 
smeri. Ostala asfaltna dela bodo opravili proti zimi, potem 
ko bo izvršena kanalizacija. I s točasno bodo tudi sklenili 
asfaltni tlak k dohodu do šole iz Usnjarske ulice, ki jo bodo 
tudi uredili in oskrbeli z asfaltnim ces t i ščem mimo tovarne 
usnja. Tako bo tudi ta prometni del Kamnika v kratkem 
urejen. 

Kamniška kronika 

POROKE: 
BARISIC Mijo, 24 let, iz 

Smarce, in GROŠELJ Cilka, 
30 let, iz Smarce; GOLOB 
Franc, 24 let, iz Nevelj, in 
V R L I N S E K Frančiška, 22 let, 
iz Podgorja; BAUMAN Franc, 
23 let, iz Kamnika, in BAB-
NIK Jožica, 19 let, iz Volčje
ga potoka; KOVACIC Antun, 
26 let, iz Kamnika, in SAKAC 
Andela, 19 lot, iz Kamnika; 
KUHAR Anton, 32 let, iz Za-
kala, in RUTAR Marija, 32 
let, iz Mekinj; L A N I S E K 
Franc, 24 let, iz Krivčevega, 
in P O U A N S E K Marija, 20 
let. ,/ Krnice: POGLEDNIK 
Vinko, 26 let, iz Podstudenca, 
tn KRACAN Angela 24 let, iz 
Podstudenca; URSIC Miro
slav, 22 let, iz Mekinj, in 
STAROVASNIK Darinka, 22 
let, iz Podstudenca; V E G E L 
Silvester, 20 let, iz Mekinj, In 
POGAČNIK Zlata, 17 let, iz 
Kamnika; VODLAN Metod, 

24 let, iz Vranje peči, in PO
U A N S E K Stanislava, 19 let, 
iz Zubejevega; V R E C E K Ja
nez, 28 let, iz Možjance pri 
Preddvoru in KOROŠEC Jo
žefa, 18 let, z Raven v Tuhi
nju. 

S M R T I : 
B E N K O V I C Ivana, gospo

dinja, 61 let, iz Mekinj; GA
LJOT Katarina, gospodinja, 
74 let, s Klanca 39; K E R N 
Marija, oseb. upokojenka, 83 
let, iz Most 98; K M E T I C Ana, 
stara 52 let, iz Kamnika; KO
ŽELJ Florjan, star 15 let, iz 
Kamnika; L E T N A R Franc, 
oseb. upokojenec, 85 let, z 
Vrhpolja; P E T E R C A Marija, 
stara 74 let, iz Kamnika; ŠU
ŠTAR Stanislav, star 7 let. 
Potok št. 12 v Tuhinju; TOM
ŠIČ Etna. gospodinja stara 
77 let, iz Kamnita; V O M B E R -
GAR Peter, oseb. upokojenec, 
star 72 let, iz Nevelj. 

Zahvala 
Ob nenadni, boleči izgubi naše drage mame in 
stare mame 

Pavle Bajda 
sc iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem, znancem, 
družbenim organizacijam in kolektivu industrijskega 
kombinata Svit za poklonjeno cvetje in spremstvo 
na njeni zadnji poti. Vsem ki so nam stali v težkih 
trenutkih ob strani, lepa hvala. 

Žalujoči: družina K:-/.pol
ni k, hčerka Lea z m o ž e m 
Petrom In vnukinja I-ea 

Kamnik, 3. julija 1970 



KAMNIŠKI OBČAN P E T E K — 17. JULIJA 1970 

25 let ustvarjanja 
v svobodi 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

KAMNIK JUTRI 

V letošnjem letu snujemo razvojne 
načrte za prihodnjih pet, odnosno 15 let. 
Kaj pričakujemo v prihodnjem obdobju, 
povedo naslednji podatki: 

Gospodarstvo občine naj bi leta /975 
imelo okoli 100 milijard celotnega dohod
ka, 38 milijard dohodka, 5 milijard SD 
amortizacije, 9 milijard poslovnega skla
da; za investicije v osnovna sredstva bo 
potrebno vlotiti okoli 30 milijard. Izvoz 
naj bi znašal II milijonov dolarjev. Sklad 
za stanovanjsko izgradnjo naj bi se pove
čal od sedanjih 500 milijonov SD na leto, 
na 900 milijonov SD na leto. Samo gospo
darstvo naj bi zaposlovalo 1975. leta 8400 
zaposlenih, poprečni osebni dohodek na 
občana naj bi znašal 1975. leta od 160.000 
do 170.000 SD. Narodni dohodek na občana 
pa bo v letu 1975 po predvidevanjih znašal 
1,800.000 do 2,000.000 SD. 

Skupščina in vsi občani si moramo pri
zadevati, da bomo zastavljene programe 
na področju razvoja cest, šol, turizma 
in programe v krajevnih skupnostih do
sledno uresničevali, 

Predvidevamo, da bomo do leta 1972 
zaključili z modernizacijo Tuhinjske ce
ste, zgradili šole Komenda, Stranje, 
Šmartno in Vranja peč in telovadnice v 
Kamniku. Poloiih bomo temelj razvoju 
turizma v nas: občini z gradnjo hotela in 
izvajali programe na področju varstva, 
kulture in športa. 

Se naprej bo naša naloga, da se zavze
mamo za dosledno spoštovanje sprejetih 
urbanističnih dokumentov občine, da bi 
v 15. letih povečali število prebivalcev, ki 
live v centru na 40 %, kajti danes živi 
v Kamniku le 29 % prebivalcev občine. 

Skupščina in vsi delovni ljudje občine 
bomo v prihodnjem obdobju posvetili pre
cej skrbi pripravljenosti za splošni ljudski 
odpor za primer, če bi nam demokratični 
samoupz ivni sistem v Jugoslaviji ogrožal 
kdorkoli iz zapada ali vzhoda. Krepili bo
mo še nadalje mednarodno sodelovanje 
občine in v interesu racionalne potrošnje 
proračunskih sredstev, se bomo povezali z 
občinami, s katerimi nas vežejo skupne 

naloge, približno enaka struktura gospo
darstva in številni skupni problemi. 

V skupščini bo prisotna stalna težnja, 
da dosledno spoštujemo principe in nače
la gospodarske in družbene reforme, za 
katera smo se zavzemali do sedaj. Sodelo
vanje skupščine z delovnimi organizacija
mi se bo še nadalje utrjevalo v smeri 
družbenega dogovarjanja pri reševanju 
številnih problemov in zato, da bo proiz
vajalec sam na najdemokratičnejši način 
odločal o razširjeni reprodukciji. 

Pričakovani rezultati in naloge, ki si jih 
zastavljamo v prihodnjem obdobju niso 
majhne, vendar ob sodelovanju vseh ljudi, 
vseh samoupravnih organov in družbeno, 
političnih organizacij, sem prepričan, da 
bomo tudi v prihodnjem obdobju izvršili 
predvidene in zastavljene naloge. 

V delavskih svetih in v svetih raznih 
zavodov sodeluje danes aktivno 1.140 ob
čanov. V skupščini, krajevnih skupnostih, 
v družbenopolitičnih organizacijah in v 
drugih samoupravnih in političnih pred
stavniških organih pa preko 600 občanov, 
ali skupno 1.800 občanov ali 15 % vseh vo
livcev. Tako aktivna udeležba občanov v 
organih in njihovo sodelovanje na zborih 
volivcev ter v drugih oblikah demokratič
nega samoupravnega sistema so zagotovi
lo, da bomo uresničili zastavljene progra
me. 

Skupščina bo morala v prihodnje po
svetili vso skrb tudi izobraževanju obča
nov zato, ker materialna nerazvitost pred
stavlja revščino, še večjo revščino pa pred
stavlja kulturno, znanstveno in duhovno 
zaostala dežela ali občina. 

Težko je v tako kratkem zapisu prika
zati celoviti napredek in razvoj občine ter 
programe in probleme, s katerimi se bo
mo v prihodnje srečevali. Za uresničeva
nje programov v prihodnje pa so potrebni 
skupni napori in aktivno sodelovanje. Pri
pravljenost občanov, samoupravnih orga
nov ter političnih organizacij za sodelo
vanje je le do sedaj obstajala, zato sem 
prepričan, da bo to sodelovanje v prihod
njem obdobju še bolj pristno. 

Občanom občine Kamnik čestitam k 
prazniku občine z leljo, da v prihodnje 
kritično in ustvarjalno sodelujejo, zato da 
ho naš jutrišnji dan v občini še lepši, še 
bogatejši. 

Vinko Gobec 

Regresi za dopuste 
v naš ih kolektivih 

Kot vsako leto bodo Sanje o višini regresa z 
tudi letos v naših delovnih enostavnim odgovorom, da 

organizacijah f insinčno pod
prli letovanja svojih delav
cev s primernimi regresi. 
Delovni kolektivi so se v 
pogledu višine teh regresov 
zelo razl ično odloči l i , pač 
glede na f inančne možno
sti podjetja ozlr. zavoda. 
V večini primerov bodo 
regres prejeli le člani ko
lektiva, ne pa tudi njihovi 
svojci. Višina regresa se 
giblje med 100 in 500 di
narji na člana. Zanimiv 
je tudi podatek, da so re
gresi višji v nekaterih 
manjš ih kolektivih In za
vodih. V anketi občin
skega sindikalnega sveta 
pa so zabeležili tudi pri
mer, ko se je kolektiv iz
ognil odgovoru na vpra-

dobijo vsi člani enak re
gres. V pretežnem delu 
delovnih organizacij bodo 
delili regres pavša lno na 
člana kolektiva, v nekate
rih pa so se odloči l i , da 
bo viš ina odvisna od dol
žine dopusta, ki pripada 
posameznemu delavcu. V 
tovarni usnja npr. dobi 
delavec za vsak dan do
pusta 15 dinarjev, v trgov
skem podjetju Kotna pa 
poleg zneska 150 dinarjev 
še 15 dinarjev za vsak 
dan. V Stolu dobi vsak 
zaposleni 200 dinarjev, 
poleg tega pa regresirajo 
še sedem dni letovanja 
v poči tniških domovih po 
18 dinarjev dnevno. 

Ureditev cest 
Za najbolj urejeno je do 

zdaj veljala Cankar jeva ce-
Rta v Spodnj ih Mekin jah , od 
mosta čez Nevl j ico do vznož
ja klanca in mimo š p o r t n e g a 
stadiona. As la l t i ran j hodnik 
za pešce in za d a n a š n j e raz
mere p r e š i r o k o asfaltno ce
s t i š če b i utegnilo koga za
vesti k naipaciicinu sklepanju, 
da je bi lo za to cesto potro
šen ih p r e v e č sredstev. Toda 
cesta je bi la zgrajena kot del 
b o d o č e obvozne ceste, k i j o 
bodo moral i za h i šami v loku 
izpel jal i do sedanjega mosta 
čez B i s t r i co . Ce gledamo Can
karjevo cesto s toga zornega 
kota, potem je vsak ugovor 
o d v e č , č e p r a v danes po njej 
promet razmeroma ni velik. 
To je bila do prve svetovne 
vojne cesta skozi P r a š n i k a r -
jevo kopa l i š če . 

Cankarjevo cesto je zdaj 
po ureditvi posekala z.ahod-
na vpadnica v mesto, to je 
Kranjska cesta. S hodniki za 
pešce in kolesarskimi steza
mi jc brez dvoma za dolgo 

P R O G R A M 
prireditev ob 27. juliju — prazniku občine Kamnik 

petek, 17. j u l i j a ob 12. u r i : 
otvoritev obratov v tovarn) »Svilani!« 

nedelja, 19. julija ob 10 u r i : 
otvoritev vodnega zbiralnika in vodovoda v Pod
gorju 

torek, 21. j u l i j a ob 20 u r i : 
Franc Stegnar: NOC V P L A M E N I H , partizanska 
drama, izvaja j o d ramska skupina D P D Svoboda 
Dupl ica v vel ik i dvorani k ina Dom v Kamniku 

sreda, 22. j u l i j a ob 9. uri: 
otvoritev osnovne šole v Komendi 

petek, 24. julija ob 20. uri: 
večer narodnih plesov v izvedbi folklornega an
sambla Tine Rožanc iz Ljubljane v veliki dvorani 
kina Dom v Kamniku 

sobota, 25. julija ob 16. uri: 
PODOBE IŽ TABORIŠČ, otvoritev likovne razstave 
v renesančnem prit l ičju muzeja Kamnik 

ob 13. uri: 
otvoritev modernizirane ceste Duplica—Volčj i potok 

JLA iz 

ob 17. uri: 
slavnostna seja skupšč ine in vodstev družbenopoli
tičnih organizacij 

Ob 17.30: 
promenadnl koncert pihalnega orkestra 
Ljubljane na Trgu talcev v Kamniku 

ob 20. uri: 
tradicionalni miting na Titovem trgu 

ob 21. uri: 
ognjemet s Starega gradu 

nedelja, 26. julija ob 9. uri: 
slavnostna otvoritev preurejenega športnega stadio
na v Mekinjah, športna tekmovanja, telovadni na
stop 

ob 9. uri: 
avto rellv avtomoto društva Kamnik 

ob 15. uri: 
srečanje izseljencev s kamniškega ln domžalskega 
o b m o č j a v Kamniški Bistrici 

ponedeljek, 27. julija ob 10. uri: 
otvoritev proizvodnih obratov podjetja Meso v 
Kamniku. 

ta del mesta urejen, z nasadi 
in zelenimi p loskvami , ki so 
j i h oskrbel i spomladi, pa ie 
prav velemest, u. Tudi in gre 
stremljenju obč ine /a uredi
tev in o l e p š a v o mesta vse 
priznanje. 

Zdaj je na vrs t i glavna 
vpadnica v mesto, to j * ' L j u b 
l janska cesta. Ta je najpro-
i ne lne j ša in zahteva tudi naj
več jo pozornost. Najprej S O 
obrob i l i in asfal t i ra l i na obeh 
straneh ceste hodnik za peš 
ce. Za sedaj samo od odcepa 
do s a m o p o s t r e ž n e trgovine. 
V ureditev *Q vključil i tudi 
avtobusno pos t a j a l i š če na 
obeh straneh. P i o s l o r , kjer 
po tn ik i č a k a j o na avtobus, so 
punerno razšir i l i , kar je bilo 
zelo potrebno. Avtobusno po
s ta ja l i šče uporablja tudi sto
tine otrok, ki se vozijo v vs>; 
šole. Tudi okrog bifeja, kjer 
je bil zdaj praVi nered, je 
ureditev naletela na hvalež
no priznanje: Ureditev Ljub
ljanske ceste je lepo darilo 
vsem koristni kom za občin
ski praznik, mestu pa bo v 
okras in čast . Hodn ik za 
pešce bodo podaljšal i še na
prej prot i Bakovmiku. S tem 
bodo razbremenili ce s t i š če 
in zmanjšal i nevarnost za 
nesreče. K nadaljnji ureditvi 
Ljubljanska ceste sodi tudi 
nova č r p a l k a , ki jo gradi 
Petrol na desni š t r e n i ceste. 
Tako voznikom iz Kamnika 
m s k ran j sike strani ne bo 
treba p r e č k a t i ceste. 

KAMNIŠKI OBČAN — 
glasilo SZDL obč ine Kam
nik. — Urejuje uredniški 
odbor. — Glavni urednik 
France Svetelj. — Izhaja 
enkrat m e s e č n o . — Ured
niš tvo In uprava: Delav
ska univerza, Kamnik, 
Kidričeva ulica (Zdrav
stveni dom). — Tiska CP 
Gorenjski tisk v Kranju 


